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Za nami ":YOOlY Idl 
"'}'I1i1d ~ • po-
lkowiczaIJie clą kDnty
nuacji drogi. ktfą FJnina 
podąża od wi lu lat. 
0K:ieIi. ~ponawnie pra
cami saIlJOl?1Idu kiero
wa! Emili:fn~. 
Pastawili teź na ~ 
i ja no sformułowany 
program PdMP, kt6ry 
ugrtJ. . to ogIosiJo 
j~ latem. Inni Z tym 
zwlekali Może kalkulo
wali o aym naiJepej po
wiedzieć, jakich l1.Ż}Ć ar
gument6w? Moź nie 
mieli pJlu;slu, aJboCZ1SU, 
by iej dopracować 
się wJa'Vtef:P po111.}SJu na 
nastę~ Jata PoIk<Nlic? 
Tego nie wiem, pewny 
21l to jestem, 2e w więk
SZO!ri miCszkańo/ gminy 
O[XNIiedzieli . ię 211 tymi 
kt6IZj' od początku wie
dzieli a> dą powiedzieć. 
Teraz 7 .. 1 slowami tymi 
p5jdą cz.>m.Y - nie ma 00 

do li i11dnej wątpliwo
ści Mieszkańcy chcieli 
szeroko pojętego lJe:tpie
czeń ,'iLWa i nowa rada 
je zagwarantuje. Skąd ta 
pewIu:ś:? 14d, że w po
przednich latach w Polko
wicach stawiano ptZJXle 
WS'lJ'Stkim na szybki roz
w6j i rzeczywi. ci by/ 
szybki. PIz.nx>minaJ chwi
lami pędzący i<spres. T& 
raz będzie kojnit.j, ale 
nadaJ"dopJZJ.xtu .. boito 
ooiecali~ 

W fXMYboJ'Oi)j rumJD
wie z jednym z niedaw-
11)dl jeszcze kandydat6.v 
usJyszalem. że 1l8Sl8 or
dynacja jest niesprawie
dliwa. Sprawia łxmiem, 
źe mandaty otrzymaJy 
~ kt6re niekoniecz
ni aJobyIy na' . kszą 
ilo 'ćglo 6w. Takjest 
w istocie. NIektóayzkan
~t(JW PdMP mieli np. 
grubo ponad 100 gi09ÓN j 
radnymi nie Z(l. talio 
CZ/onkooie inn}d1 ugru
powań 7gIOrnactL!1i nie
spelna ~ i ordYl1ac;ja 
"aWcłllS()'.va/a" k:b ch ra
dy. Ot, taka .,CZ11OOziej
ska sztuczka'~ Zprawem 
nie ma, Ilsujednak dys
kulC1MJC. 
G/ęboko wierzę. źe 
~ radni obo· tnie 
z któret> ugrupowania 
się ~ zgodnie 
praC0'N8c będą, by Pol
kowice się 1OZ'W'ijaJy. I li& 
go wJaśnie im serdecznie 
~ gmtuJując"'}furo. 
Pod n życzenia kieru
ję także do nowyrh rad
nycb gmin tworzących 
powiat polkowicki oraz 
czj nków nowej Rady 
PowilItowej. Sprawcie 
Pań"itwo swą prac:}, ~ 211 

cztery lata w)'ooJty nie 
mieli illdnych wątpliWo
sri że znowu warto na 
Wa ' po5tawić WSZ}St
I..lego dobrego. 
GI7rgo1Z~iak 

Po wyborach 
Wybory w powiecie polkowickim przebiegły bez więk
szych zakłóceń. Tylko w dwóch gminach burmistrza 
wybrano w pierwszej turze. W pozostałych odbędzie 
się druga tura wyborów. 

PolkowIca 
Th druga gmina w po

wiecie polkowiekim, 
gdzie nie będzie drugiej 

Choclan6w 
TU 10 listopada odbędzie się 

druga tura wyoorów na burmi
strza. Dotychczasowy burmistrz, 
Franci zek Skibieki, reprezentu
jący r;.wW Porozumienie zmierzy 
się z Andrzejem Czekajło z Bloku 
Samorządow~go 2002. W pierw
szej turze burmistrz Skibicki uzy
skał 2031 głosów. To jednak za 
mało,. by uniknąć drugiej tury. Je
go kontrkandydat uzyskał o poło
wę mniej głosów - 1011. Fre
kwencja była zróżnicowana. Na 
terenie miasta wyniosła ona ok. 
30 proc. , a na terenach wiejskich 
ponad 50 proc. 

Kart do głosowania oddano 5561. 
W wyborach tartowało zesciu 
kandydatów na burmistrza. 

Gręboclce 

Drugiej tury nie uniknie wójt Jan 
Bunkiewicz z KWW Grębocice 
2002-2006, zmierzy się w niej z Ro
manem Jabłoń kim z SLD-UP. 
Wójt Bunkiewicz uzy kał 52 glosy, 
a jego przeciwnik 656. Uprawnio
nych do głosowania było 3940, kart 
do głosowania oddano 2560. Fre
kwencja była bardzo wysoka, 
sięgnęła 65 proc. mie zkańców 
gminy Grębocice. 
Skład rady w kadencji 2002-2006: 

Anna Mirska, Helena Jemioło, Jan 
La zczow ki, Thdeusz Reszczyń ki. 
Marcin Różański, Marian Wójci
kowski , Miro ława Stępniak, Ro
bert Leszczyń ki, Teodozja Ka
sprzak, Tadeusz Kuzara, Kazimiera 
Litwin, Urszula Cięgiotura, Zbi
gniew Paterka, Wie ława Koro iak, 
Marek Pakiet. 

Przemk6w 
Wybory przebiegły bez więk zych 

problemów. Jedyną przeszkodą, ja
ka pojawiła się podeza prac komi-
ji, były ilne wiatry które u zKodzi
ły linie energetyczne i tym sposo
bem przez chwilę komisja pracowa
ła przy świecach. 

Nie przeszkodziło to jednak wy
borcom , frekwencja wynio la 
49 proc. Uprawnionych do glo 0-

wania było 6804 osób, przy tąpily 
do niego 3284 o oby. Bezkonku
rencyjny okazał ię Czesław Sawa 
otrzymując 1825 glo ów. Jego 
kontrkandydaci: Le zek Frącko
wiak trzymał 644 gło y, Helena 
Krupska 532 głosy , a Andrzej Mi
kosiak 190 głosów . 

tury wyborów. Emilian 
Stańczyszyn, wcześniejszy bur
mistrz, obecnie marszałek woje
wództwa zdobył 5925 gio ów, co da
je mu 64,23 proc. poparcia. Jego 
kontrkandydaci otrzymali dużo 
mniej: Jerzy Olczyński - 1767 i An
drzej Pilimon 1533. Rozkład sił 

w radzie miejskiej, która teraz bę
dzie 21 osobowa wygląda następu
jąco: Porozumienie dla Mieszkań
ców Połkowic - 14 mandatów, Blok 
Samorządowy 2002 - cztery i koali
cja SLD - UP trzy. 

Radwanlce 
W nowej kadencji o stanowisko 

wójta gminy Radwanice ubiegało 
ię czterech kandydatów. 
Do drugiej tury za iądą Sabina 

Zawis z komitetu wyborczego "Na
sza Gmina" i Ry zard Wypehlo 
z SLD UP. Frekwencja wyniosła 
60,1 proc. Na 3252 uprawnionych 
do gio owania swój glos oddało 
1970 wyborców. Kart wydano 1974, 
lecz cztery karty nie zostały zwróco
ne. Sabina Zawi zebrała 809 gło
sów, a Ry zard Wypchło 620. Pozo-
tali kontrkandydaci mniej, bo 430 
głosów Jerzy Kosidło z komitetu 
wyborczego "Szan 'a" i 74 Artur Lis 
z .,Inicjatywy' . Ostateczne roz trzy
gnięcie odbędzie się 10 li topada. 

Gaworzyce 
W gminie Gaworzyce frekwencja 

przy urnach wynio la ok. 70 proc. 
W wyborach wójta największą 

liczbę gIo ów- 681 uzyskał Jacek 
Szwagrzyk, przed Zygmuntęm 
Badeckim - 526 gło ów i to wła
'nie oni spotkają się w drugiej 
turze wyborów. 

Do rady wejdzie iedem o ób 
startujących z li ty KWW "Gmina 
Gaworzyce Na 'zym Domem": Ro
man Urbaniak Rado law Hajduk, 
Dariu z Cieniu ch. Miro ław Blaże
jew ki, Dariu z Podlak, Zdzisław 
Kaczmarek, Janina Burda. Koalicji 
SLD - UP udało ię zdobyć cztery 
mandaty, do rady wejdą: Kry tyna 
Jakubow ka, Bronisław Kurek, 
Edward Białek i Kazimierz Janusz. 
Ponadto w radzie znajdą się dwie 
o oby z KWW "Ludowcy": Danuta 
Pawliszyn i Stanisław zaięga oraz 
kandydaci niezależoi: Mieczysław 
Garnek i Elżoieta J aremkiewicz. 

Przygotowaly: Anna Osadczuk, 
Jolanta Ozdoba. Adrianna 
Jakubowska, Sabina Lipiec 
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Uroki wyborów 
Gaworzyca 

-Jeden z kandydatów na wójta gminy zlecił 
powieszenie swoich podobizn na słupach ener
getycznych na dużej wysokości. żeby nikt nie 
mógł ich zerwać. 

·W jednym ze sklepów w Gaworzycach kan
dydat na wójta zażądał zerwania z okien plaka
tów innego kandydata na to stanowisko. 

- N iektórzy kandydaci do rady gminy rekla
mowali ię o obiście odwiedzając wyborców 
i sądząc po wyniku wyborów była to Il1etoda 
dość skuteczna. 

-Prowadzono też kampanie negatywne. Je
den z kandydatów do Rady Powiatu kolporto
wał list do wyborców, w którym w niewybredny 
spo ób kry~ykował obecnych radnych. Niewiele 
mu to jednak pomogło. 

• W siedzibach obwodowych komisji wybor
czych około godz. 18. zga ło światło. Wyborcy 
gło owali po ciemku. Prąd włączono ponownie 
już w trakcie liczenia gło ów. 

Sabina Lipiec 

Polkowlee 

• W dniu wybor6w szef jednego z komitetów 
wyborczych zgłosił na policję fakt sprzedawa
nia .kart do głosowania. Sam dokonal tzw. za
kupu kontrolowanego. Je zcze tego samego 
dnia zostało zatrzymanych dwóch mężczyzn, 
którzy zajmowali się tym procederem. Sprawą 
zajęła się prokuratura. 

- Pełnomocnik wyborczy jednego z komitetów 
zauważył, że mężowie zaufania, czyli osoby 
czuwające nad prawidłowym prZt!biegiem wy
borów, zamiast identyfikatorów, zgodnych z or
dynacją wyborczą mają plakietki z logo jedne
go z komitetu. Po interwencji przewodniczącej 
obwodu zmienili je na właściwe. 

-W przededniu wyborów kampania negatyw
na była prowadzona w różny spo ób. W dobie 
XXI wieku ktOś \vy y/al na telefony komórko
we członków polkowickiej lewicy ohraźliwe m
podpi ane nazw! kiem jednego z kandydatów 
na burmistrza - Emiliana Stańczy zyna. Sam 
zainteresowany zas nazwał taką kampanię do
rażającą· 

Anna Osadczuk 

- Podczas kampanii wyborczej uciekano się 
do różnych sposobów pozy kiwania ympatii 
elektoratu. Niektórzy, kierując ię za adą "Cel 
u'więca środki " tosowali chwyty poniżej pa a. 
Otóż jeden z polkowickich komitetów wybor
czych wpadł na .,w paniały" pomy łzarzucenia 
klatek schodowych ulotkami zawierającymi tre
' ci obraźliwe dla konlrkandydaló\\,. Posunięto 
się przy okazji do złamania prawa podpi ując 
kłamliwe pa zkwile nazwi kicm osoby, która 
nie miała z incydentem nic w pólnego. prawa 
trafiła na policję. 

Konrad Kaptur 

Wywiad z burmistrzem Gminy 
Polkowice, Emilianem 
Stańczyszynem w kolejnych 
numerach Gazety Polkowickiej 
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Krystyna Marków, 
przewodnicząca gminnej komisji wyborczej 

- Wybo.ry przebiegi y bez większych problemów, poza 
zgJoszonymi dwoma przypadkami. Pelnomocnik wybor
czy Ogólnopol kiego Sojuszu Bezrobotnych zglosil nam, 
że w kiJJru lokalach wyborczych mężowie zaufania posia
dają identyfikatory z logo komitetu wyborczego, niezgod
ne z wymogami ordynacji wyborczej. Drugim przypad

kiem. zg1oszonym na policji je t fakt sprzedawania kart do glo owania. 
Tą sprawą zajęla się prokuratura. 

Mariusz Gnych, 
radny z listy Porozumienia dla Mieszkańców Polkowic, nr 9 

- Cie zę się z wyników niedzielnych wyborów. Powo
dów do rado 'ci mam kilka. 

Pierw zy to wysoka w sto unku do krajowej frekwencja 
świadcząca o na zej dojrzaJo'ci i po tawie obywatel kiej. 

Drugi to zdecydowany wybór burmi trza i radnych 
z PDMP, który jest z jednej strony jest wspania1ą oceną 

naszej dotychczasowej pracy, oraz daje gwarancję dalszego harmonijnego 
rozwoju. Trzeci to moja osobi ta satysfakcja z najlepszego wyniku w gmi
nie, za co bardzo dziękuję wszystkim mieszkańcom. 

Dorota T rzmielewska, 
kandydat z listy Porozumienia dla Miesikańców Polkowic, nr 9 

- Te wybory udowodni/y, że spoJeczeństwo jest bardzo 
dojrzale. Wybór by! trafny - mieszkańcy wybrali najlep
szych z najlep zych. Frekwencja byla wysoka, okolo 
50 proccntoweJ, co w skali kraju, gdzie byJo okolo 36 pro
cent jest dobrym wynikiem. Cieszę ię, że pomimo nie
sprzyjającej pogody mieszkańcy postanowili zaglosować. 

To świadczy o ich odpowiedzialno' ci i świadomości spolecznej. Chcia!a
bym podziękować wszystkim mieszkańcom, którzy postawili na mnie. 
Wprawdzie nie dostaJam się do rady miejskiej, ale 106 gJosów świadczy 
o zaufaniu, co do mojej osoby, za co chciałabym podziękować. Gwarantu
ję, że nadal będę pracować na rzecz naszych mieszkańców i rzetelnie wy-
pelniać swoje obowiązki. . 

Mariola Kośmider, 
kandydat z listy Porozumienia dla Mieszkańców Polkowic, nr 9 

- Bardzo cieszę się z wyników niedzielnego glosowania. 
Większościowy udzial w radzie miejskiej radnych Poro
zumienia dla Mieszkańców Polko wic oraz burmi trz 
EmiJian Stańczyszyn gwarantują dalszy, prawidJowy roz
wój naszej gminy. Zarządzając PCUZ najbardziej intere
suje mnie bezpieczeństwo zdrowotne naszych mieszkań

ców i dobra polityka zdrowotna w gminie, dlatego też jestem przekonana, 
że ta rada takie bezpieczeń two nam wszystkim zapewni. 

Lista nr 8 

www.polkowice.pl 

Stanisława Bocian, 
radna z listy Porozumienia dla Mieszkańców P owic, 

- Cieszę się. że mie zkańcy pozytywnie ocenili na zą 
czteroletnią pracę. Wynik jaki osiągną! EmiJian Stańczy
'zyn, a także poparcie dla Porozumienia dla Mieszkań
ców Polko wic ą tego niezaprzeczalnym dowodem. Je
stem przekonana, że polkowiczanie wybrali też wizję dal
szego rozwoju wojego miasta, zamia t populistycznych 

ha ej i obietnic bez pokrycia. Teraz przed nowym, a przecież doskonale 
znanym i sprawdzonym w działaniu, burmistrzem, oraz przed Radą Miej
ską czas pracy i realizacji wyborczego programu. W imicniu woim 
i Zarządu Gmjny Polkowice erdecznie dziękuję mieszkańcom, którzy 
wzięli udział w wyborach. Dali tym samym dowód poparcia dla lokalnej de
mokracji. Wyrażam jednocze 'nie zacunek i uszanowanie. 

Ireneusz T raczy~ 
radny z listy Porozumienia dla Mieszkańców Polkowic, nr 9 

- Nie ma powodów do narzekań. co do tegorocznych 
wyborów. Frekwencja w stosunku do tej w kali kraju by
Ja wysoka. Mie zkańcy z peJną świeJdomo ' cią wybrali swo
ich przedstawicieli, za co im serdecznie dziękuję. Najbar
dziej jednak nie prawiedIiwa je t ordynacja wyborcza 
i metoda przeliczania glosów, która spowodowala, że 

osoby z na zej listy, które miaJy najwięcej glo. ów nie we 'zły do rady, a oso
by z innych ugrupowań, mające nawet o polowę mniej g10 ów dostaJy się. 
Sądzę, że system większościowy byJby lep zy. 

Andrzej Kulczycki, 
radny z ramienia Bloku Samorządowego 2002 

- Wynik trzeba przyjąć. Cieszę się, że jako nowy komi
tet uzyskaliśmy cztery mandaty. SLD - UP ma trzy. My
ślę, że je t to duża sila i godnie będziemy reprezentować 
naszych wyborców. Poza tym czuję duży niesmak ze 
względu na stwierdzenie [aktu sprzedaży kart do gloso
wania. To perfidne. Nie wnikam w to, kto to z1eciJ, ale jak 

mają czuć się ci ludzie, którzy glosowali. 

Marek Ryszko, 
pełnomocnik wyborczy Ogólnopolskiego Sojuszu Bezrobotnych 

- Nie jestem zadowolony z przebiegu wyborów. Zauwa
żyłem wiele niepr8widlowości, które zglosilem odpowied
nim organom. Walka o mandaty powinna być przeprowa
dzona w sposób wJa ciwy i demokratyczny. Uważam, że 
nasze spoleczeń two jest zmęczone polityką w Polsce. Po
winno ię wprowadzić godzinę lekcyjną o tematyce wy

borczej. MJodzież jest nieuświadomiona. Te wybory pokazaJy, że pole
czeństwo ma pJytką świadomo ~ć wyborczą. 

Lista nr 3 

D 65.55 % - Lis a nr g 
15.80 % • Lisia nr 8. 

D 14.80 Ok - Lis a nr 3 
• 4.08 % Lista nr 10 

Lista nr 10 

*wyniki nieoficjalne 



4 www.polkowice.pl 

Franciszek Sklblckl, 
unnistrz Chocianowa i kandydat na bunnistrza z ramienia 

-Podsumowując pierwszą turę wyborów samorządo
wych chciałbym zwrócić uwagę na wysoką frekwencję wy
borczą na terenie gminy Chocianów, szczególnie w kon
tekście wyników ogólnopolskich, które oględnie mówiąc 
nie były naj lep ze. Dla mnie jako urzędującego burmi

strza ważne było to, że ludzie docenili moja pracę w trakcie kadencji 1998-
2002. Świadczy o tym wysoki wynik, jaki uzyskałem w pierwszej turze, a że 
nie zdołałem uzyskać poparcia, które pozwoliłoby mi cieszyć ię reelekcją 
już 27 października, no cóż, przy sześciu kontrkandydatach było to mało 
prawdopodobne i liczyłem się z takim rozstrzygnięciem. Jednak fakt, że 
moja osobę poparło około 40% wyborców napawa mnie optymizmem 
przed druga turą wyborów. Cieszy mnie również fakt, że do nowej rady we
szło aż 8 osób z ugrupowania, które poparło moją kandydaturę w wybo
rach burmistrza. Pozwoli nam to w przyszło 'ci kontynuować obraną ścież

kę rozwoju/.Oznacza to również, że działania podejmowane przez naszych 
kandydatów znalazły poparcie mieszkańców, a to jest najważniejsze, bo tak 
naprawdę to dobro mieszkańców winno być wyznacznikiem poczynań po
lityków, szczególnie na szczeblu lokalnym. 

Sabina Zawis, 
kadndydatka na wójta Radwanic 

-Uzy kany przeze mnie wynik w pierwszej turze wybo
rów wójta potwierdził moje oczekiwania. Liczyłam się z 
tym, że dojdzie do rywalizacji w drugiej turze, ponieważ 
wiele ugrupowań prowadziło kampanię negatywną pole
gającą na dyskredytowaniu poczynań moich oraz moich 

współpracowników w radzie minionej kadencji. Ja natomiast starałam się 
prowadzić kampanię pozytywną pokazując ludziom, czego udało się nam 
dokonać w minionym czteroleciu oraz pokazywać pomysły jakie mamy na 
przyszłość. Mimo wszystko jestem zadowolona z osiągniętego rezultatu i 
uważam, że w drugiej turze wyborcy docenią moje zaangażowanie w pracę 
na rzecz dobra wspólnego. Nie załamuję więc rąk i czekam na 10 listopa
da, kiedy to rozstrzygnie się czy wyborcy obdarzą mnie po raz kolejny za
ufaniem. 

Jan Bunklawicz, 
wó~ Grębocic i kandydat na wójta 

Niesmakiem napawa mnie fakt że wielu z moich poli
tycznych przeciwników starało się wykorzy tać z KGHM 
Polska Miedź SA dla własnych celów politycznych, a 
przecież intencją, która przy'wieca moim poczynaniom 
w tym zakresie jest dobro na zych mieszkańców i nic po
za tym. Wyniki potwierdziły moje oczekiwania, myślę, że 

nowo wyłoniona rada będzie realizowała złożone na ręce wyborców 
obietnice. Godna podkreślenia jest wysoka frekwencja , która osiągnęła 
na terenie gminy 70 proc. Było trochę zamieszania z kartami do gło owa
nia, wiele osób nie wiedziało jak głosować, dotyczyło to zwłaszcza list kan
dydatów do ejmiku wojewódzkiego. Poza tym wszystko przebiegło 
sprawnie i bez komplikacji. 

R e klam.a 

Pragnę serdecznie podziękować Państwu za 
udzial w wyborach samorządowych j wybranie 
mojej osoby na Radnego drugiej kadencji. 
Zaufanie jakim obdarzyli mnie wyborcy to 

szczególne wyróżnienie i powód do osobistej sa
tysfakcji, ale przede wszystkim to wielka odpo
wiedzialność. 

Wyrażam nadzieję, że wola wyborców, będąca 
wyrazem akceptacji i zaufania spolecznego bę
dzie sprzyjać naszej szczerej i życzliwej wspól
pracy na rzecz dobra wspólnego Powiatu Polko
wickiego. 

z poważaniem 
Marek Tramś 

Radny Powiatu Polkowickiego 

Wybory samofZ1ldow8 2002 

M.akTnlnś, 

starosta powiatu polkowickiego I kadencji, radny Rady Powiatu 
II kadencji. 

- Przede wszystkim chcialbym podziękować mieszkańcom 
gminy Polkowice za to, że pomimo niesprzyjającej pogody tak 
gremialnie stawili się w niedzielę wyborczą przy urnach. Wyraxj 
wdzięczności kładam również za to, że w większości zdecydo

wali się oddać swoje głosy na kandydatów Porozumienia Powiatowego oraz Poro
zumienia dla Mieszkańców Polkowic. Oznacza to, że kandydaci tego ugrupowania 
cieszą się zaufaniem wyborców i to zaufanie przełożyło się na nasz sukces. Jestem 
przekonany, że nowo wybrana rada będzie twórcza i konstruktywna, a podejmowa
ne przez nią działania i inicjatywy przyniosą pozytywne rezultaty dla mieszkańców 
powiatu polkowickiego. Mogę złożyć na ręce wyborców zapewnienie, że dołożę 
wszelakich starań by Polkowice kroczyły nadal ścieżką zrównoważonego rozwoju. 
Jestem przekonany, że moi koledzy w nowo wybranej radzie będą sumiennie wy
pełniać swoją społeczną misję, przedkładając kompromis i dobro ogółu nad party
kularne interesy. Na pewno nie zawiedziemy pokładanych w nas nadzie~ bo nie po
zwala nam na to p<X2Ucie odpowiedzialności. 

Frekwencja wyborcza 

Łączna liczba kart 
wydanych wyborcom 

Liczba osób nie 
biorących udzialu w 
glosowaniu 

Procentowa liczba uzyskanych głosów 

STAŃCZYSlYN 
EMILIAN 

OLCZYŃSKI JER1Y 
ANDRZEJ II 

D PILIMON ANDRZEJ 
I 

I II 

I 
! 



Wszystkich ŚWiptych 

Region 

Gdzie parkować? 
Jol anta Ozdoba 

Co roku 1 listopada pojawia się problem z zaparkowa
niem samochodów przy cmentarzach. Każdy z kierow
ców chciałby zatrzymać się jak najbliże1 jednak nie za
wsze jest to możliwe. Sprawdziliśmy, gdzie zostaną 
wyznaczone miejsca do parkowania. 

Przemk6w 
Z zaparkowaniem 

przy cmentarzu przy ul. 
Szprotawskicj nie po
winno być większych 

Choclan6w 
Jak co roku w Chocianowie jest 

możliwość zaparkowania na parlun
gu przy ul. Lubińskiej. Dodatkowe 
miejsca do parkowania znajdować 
się będą na niewykorzystanej części 
cmentarza. W razie potrzeby udo
stępniona zostanie zatoczka ma
newrowa dla adeptów nauki jazdy 
przy ul. Głogowskiej - powiedział 
Artur Ciupa, komendant komisa
riatu policji w Chocianowie. 

Polkowlee 
Wzorem lat ubiegłych postaramy 

się, aby w pełni zabezpieczyć i 
umożliwić kierowcom najdogod
niejsze warunki dojazdu do cmenta
rzy. Przy Cmentarzu Komunalnym 
przy ul. Spokojnej do parkowania 
przeznaczona zostanie oprócz par
kingu przy cmentarzu również te
ren przy lesie. Przy ul. Gdańskiej 
mieści się parking, na którym bę
dzie można się zatrzymać. Jeśli jed
nak .napływ samochodów będzie 

duży policja wskaże dodatkowe 
miejsca do parkowania. Apelujemy 
jednocześnie, aby mie zkańcy Pol
kowic nie dojeżdżali do cmentarzy 
samochodami - powiedział Wiesław 
Obacz, kierownik Sekcji Ruchu 
Drogowego, KPP w Polkowicach. 

problemów. Jest to ma
ły cmentarz, dlatego też 

liczba odwiedzających rue jest duża 
i zaparkowanie przy cmentarzu nie 
powinno sprawić kłopotu. Można 
zaparkować wzdłuż cmentarza na 
ul. Strzeleckiej. Stanowczo większy 
jest cmentarz komunalny przy ul. 
Kaczanowskiej przy tym właśnie 
cmentarzu udostępnione będą trzy 
parkingi - bezpośrednio przy cmen
tarzu na pobliskiej łące, przy stacji 
benzynowej oraz stacji gazu, które 
znajdują się w pobliżu cmentarza. 
Planowane jest również zabezpie
czenie nieużytków rolnych, znajdu
jących się na trasie Przemków -
Chocianów, które w razie potrzeby 
mają służyć jako parking - powie
dział Walenty Frąckowiak, kierow
nik Rewiru Dzielnicowych w 
Przemkowie. 

Gaworzyce, Radwanlce, GrQbocl
ce, Kłobuczyn, KotlIce, Kur6w 
Wiei Id, WIerzchowice 
Hość miejsc parkingowych przy 

cmentarzach w tych miej cowo
ściach jest wystarczająca. Są to ma
łe cmentarze znajdujące się głównie 
prócz obrębem miejscowości . Ru
chem przy cmentarzach kierować 
będzie policja, funkcjonariusze 
w każą, zatem kierowcom m.iejsca 
parkingowe - powiedział Wiesław 
Obacz, kierownik Sekcji Ruchu 
Drogowego, KPP w Polkowicach. 
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Pomiędzy gro~ 
Polkowice 

• 
I 

Konrad Kaptur 

duszki Jest to dzień po
święcony pamięci zmar
łych. \\)wodzi się z uroczy
stości pogańskich Słowian, 
które początkowo były oh
chodzone c:zt~ razy do 
roku. Później Kościół zde
cydował się na zmniej~ 
nie liczby świąt do dwóch, a 
od X wieku obchodzone 
jest jedno święto WS'CfSt-
kich ŚWiętych. W Polsce 

jeszcze w kilka lat po 1945 roku obcho
dzono Zaduszki, obecnie główne uro
czystości poświęcone zmarłym odb)wa
ją się 1 listopada 

Kiedy nad g:-obami naszych bliskich unosi się eterycz
ny dym a ciemność zalegającą cmentaJl rozdzierają 
smutne, chybotliwe światełka doznajemy poczucia bli
skości tych, którzy odeszli. W tym dniu czujemy du
chową obecność utraconych przyjaciół. Ożywają oni 
w półmroku listopadowego wieczoru i toczą milczący 
dialog z naszymi myślami . Istotą uroczystości Wszyst
kich Swiętych jest dogmat o świętych obcowaniu, 
czyli nadprzyrodzonej wsp61nocie łączącej wymaw
ców Jezusa Chrystusa na ziemi i w czyśćcu ze zba
wionymi w niebie i aniołami. 

Święto Wszystkich Świętych jest jed
nym z najważniejszych w kalendarzu 
Kościoła katolickiego. Zostało ono za
początkowane ponad tysiąc lat temu w 
opactwie Guny w Burgundii. Wówczas 
to Odilo z Ouny, opat klasztoru Bene
dyktynów wprowadził w podległych mu 
klasztorach ŚWięto Zmarłych (odpo
wiednik słowiańskiego święta określane
go mianem Zaduszek), wyznaczając je
go datę na 2 listopada. Oficjalnie zosta
lo onowprowadzone do kalendarza Ker 
ściola katolickiego w roku 935, decyzją 
Papieża Jana Xl. Z czasem kulminacją 
zaduszkowych obchodów stał się pierw
S'Cj dzień miesiąca listopada, do dnia 
dzisiejszego główne uroc:z;y.itości obcho
dzimy tego dnia 2 listopada przypada 
Dzień Zaduszny, czyli popularne Za-

wszystkich ŚWiętych - czas zadumy i refleksji. 
Odwiedzamy groby na'iZ)lCh bliskich. zapalamy 
znicze i kładamy kwiaty oraz wieńce. Sprawdzi
liśmy jak w tym roku kształtują się ceny lampio
ro.v i kwiatów. 

W sklepach, I-.'Wiaciamiach i na bazarach mo
żerny zakupić :znicze w różnych wzorach i o sze
rokiej gamie kolor6w. Jak zapewniają przedaw
ty wyroby są produkowane z wysokiej jakości su
JOY,'ców, najczęściej lampiony parafinov.-e wyko
nane są . ze szkła, czyli SUJOY,-c3 ekologicznego, 
przyjaznego środowisku. Ceny są najr6źniejsze. 
od 90 gr za mały lampion do8-9zł za duży, efek
towny znicz. Za 1.50 kupimy średni szklany lam
pion, który bt;dzie palił się przez dwie doby, Za 8 
zł kupimy znicz. który. jak zapewnia producent, 
będ2ie się palił aż pięć dni, 

'icktóre ~wiece mają wymienny wkład Za 
komplet wkładów (10 sztuk) zapłacimy 4 zł. 

W tym szcrególnym dniu przychodzi
my na cmentarze, by odwiedzić groby 
bliskich nam osób. Zapalamy świeczki, 
przynosimy kwiaty, ksiądz z lazyżem w 
dłoniach kroczy na czele procesj~ która 
kończy się Mszą ŚWiętą. Czynności te 
mają podkreślić zasadniczą dla cłuześci
janstwa łączność dwóch światów, tego 
ziemskiego i tego boskiego, mają uczcić 
pamięć wszystkich tych, których już nie 
ma rhiędzy nami, a którzy swoim życiem 
dawali świadectwo wiary. Szczególną 
cześć oddajemy w tym dniu wszystkim 
,,nieznanym żołnierzom Bożym", którzy 
nie mają swoich osobnych dni roku li
turgicznym. 

Nasi przodkowie wierzyli, że w tym 
szczególnym dniu ci, którzy odeszli od
wiedzają dawne domostwa, zaglądają 
do kościołów, a nawet jedzą i piją. Uwa
żali, że jest dzień, w którym doczesność 
zlewa się z wiecznością w jednoŚĆ. Dziś 

już nikt nie oczekuje fizyc::mej obecności 
zmarłej żony czy dziadka. którego twaIz 
widzimy za zamgloną zasłoną wyobraź
ni, ale niejeden wyczuwa tę obecność w 
wymiarze duchowym. Dawno zmarli bli
scy wydają się krążyć pośród zamyślo
nych postaci stojących ~między groba
rni, tak jak niegdyś mijali innych ludzi 
chodząc po zatłoczonych ulicach miast, 
bezszelestnie i niewidzialnie. 

Ceny chryzantem są zróżnicowane. Małe 
kosztują 5 zł. średnie 7 - 9 zł, a duże od 10 do 15 
zł. Sztuczne kwiaty kosztują od 60 gr do 2,50 za 
sztukę. Wa:zooy zakupimy za około 15 - 30 zł. 
Wieńce świerkowe kosztują. w zależności od 
wielkości, małe 8 - 10 zł, duże 12 - 25 zł. - Omy 
zniczy i kwiatów nie zmieniJy . ię, są takie same 
jak w ubiegłym roku - przekonuje męiczyzna 
spIZCdający na baz.aIze. 

Jak co roku ceny spadną przed amym 
świętem. Wielu wstrzymuje się z zakupem 
do ostatniej chwili. Niektórzy w obawie 
przed kradzieżą. Przed 1 listopada nasilają 
sit( kradzieże kwiatów i zniczy z grobów. -
Kwiaty są często sprzedawane ponownie. 
W powiecie polkowickim zwiększone zosta
ną konuole policji i straży miejskiej na 
cmentarzach i w ich okolicy, 
Monika Szatka.v:;ka 



6 www.polkowice.pl 

Kalejdoskop 
ŚWIat 
W sobotę rano za

kończył się dramat w 
centrum teatralnym 
na Dubrowce. W wy
niku szturmu sil spe
cjalnych, użycia gazu 
i broni, oprócz 50 ter
rorystów, śmierć po
niosło co najmniej 
117 zakładników. 

Polska 
Z okazji 50 - lecia 

Telewizji Polskiej 
prezydent Aleksan
der Kwaśniewski 
wręczył w sobotę od
znaczenia pań twowe 
kilkudziesięciu dzien
nikarzom i artystom. 

Dolny Śląsk 
Ambasadorowie 

państw i lamskicb 
uważają, że stolica 
Dolnego Śląska za
sługuje na EXPO 
2010. Spośród pięciu 
miast starającycb się 
o wystawę EXPO, 3 
grudnia zostanie wy
brane to, które ją zor
ganizuje. 

Sport 
Dolnoślązak, Tade

usz KruszeJnicki re
prezentujący SKS 
Konstancin wygrał w 
czeskich Pruhonicach 
turniej master w te
nisie na wózkach. 
Wrocławianin J aro

sław Lazarowicz zajął 
dziewiąte miejsce w 
mistrzostwach świata 
w biegu po chodach. 
Do pokonania było 

2058 stopni na szczyt 
liczącej 420 m wyso
kości wierzy teleko
munikacyjnej Mena
ra. 
Adrianna Jakubowska 

NASZA OKŁADKA 

- Emillan Stańczyszyn 

fot. Archiwum 

Luksus? 
Sabina Lipiec 

Wyobrabny sobie, że wygrywa
my w jakimś konkursie dom albo 
drogi samochód. Co wtedy czuje
my? Zapewne radość, ale często 
zaraz potem martwimy się skąd 
wziąć pieniądze na dość spory po
datek od nagrody. 

własnych 

'rodków na 
opłacenie po
datku. 

W Polsce 
obowiązuje 

ustawa, w 
myśl której, 

Ośrodek Telewizji 
Polskiej we Wrocła
wiu organizuje tele
turniej "Krzyżówka 

13-latków". Żeby 
dziecko mogło wziąć 
w nim udział, rodzice 
muszą podpisać zo
bowiązanie, że opła

cą podatek od na
gród. Ostatnio tele
turniej wygrała gim
nazjalistka z Gawo
rzyc. 

- To niesprawiedli
we, żeby dzieci mu
siały płacić podatki 
za to, że są na tyle 
zdolne, by wygrac te
leturniej. Przecież 

ame jeszcze nie za
rabiają - oburzają 

się mieszkańcy Ga
worzyc. - Przynajm
niej dzieci powinny 
być z tego zwolnio
ne. 
Znaleźli się ludzie, 

którzy uznali, że to 
niesprawiedliwe, że
by dzieci musiały 

płacić podatki. Po-
tanowili więc zre

kompen ować rodzi
com zdolnej trzyna
stolatki koszty przez 
nich poniesione. 

- Je tem wdzię:czna 
ponsorom za gratu

lacje, życzliwość i 
pomoc - mówi gim
nazjalistka z Gawo
rzyc. 

We Wrocław kim 
Ośrodku Telewizji 
dowiedzieliśmy ię, 

że nie ma specjal
nych problemów z 
pozy kaniern spon
sorów na nagrody 
rzeczowe gorzej , je
żeli chodzi o gotów
kę, a ośrodek nie ma 

organizatorzy kon
kursów loterii, czy 
teleturniejów muszą 
w krótkim czasie 
wpłacić do właści

wych urzędów kar
bowych podatek od 
wygranych w wyso
kości 10 proc. ich 
warto ' ci. Najczęściej 
niestetyobowiąz

kiem tym obarczają 
zwycięzców nagród. 
Ponadto czę to orga
nizatorzy konkursów 
zastrzegają sobie w 
umowie zakaz sprze
daży wygranych rze
czowych np. w ciągu 
roku od ich otrzyma
nia. Nie każdy może 
liczyć jednak na czy
jąś pomoc. Co więc 
zrobić, gdy wygrane 
rzeczowe są sporej 
warto ' ci, a organiza
tor konkursu żąda 
zapłaty , od ręki" 

kwoty należnego po
datku. Zrezygnować 
z ich odbioru? Czy 
może w ogóle nie 
brać udziału w takich 
konkursach? 

- Jak cz/owiek nie 
je t bogaty, to nawet 
wygrywać niczego 
nie powinien? - za
stanawiają się dalej 
nasi czytelnicy. 
Przecież skoro nie 
tać na na kupno a

mochodu, to nie tać 

mnie też na zapłatę 
np. 8 ty . podatku. 

Na zczęście są 

jeszcze konkursy, te
leturnieje i gry, w 
których wygrywa ię 

gotówkę . Wtedy 
przynajmniej nie ma 
problemu z opłace

niem podatku. 

Nasze tematy 

Wolał grubszą 
Monika Sza tkowska 

W ciągu roku schudła 33 kg. ZrobHa to dla męża. - Rozpoc:zęJam od diety 
Zapytaliśmy Agnieszkę Kolaniak, miss odchudzania pię:ciodniowej. Jad/am 
.Super Unii- 2001 jak tego dokonała? prawie same oWQre i wa-

Agnieszka Kolaniak, miss odchudza
nia miesięcznika "Super Linia", mieszka 
w Legnicy. Do Polkwowic przyjechała 
na zaproszenie klubu "Super Linia". 
W ciągu 12 miesięcy zrzuciła 33 kg. 
- Nie z:dawaJam sobie spra"y> że jestem 
taka gruba - opowiada pani Agnieszka 
- Tyje się: powoli, stopniowo, dowiek 
plZ)'Z\łyczaja się do wlasnego wizerun
ku. Nie uważaJam, że taJam się: osobą 
puszystą. I tak doszlam do wagi prawie 
stu kilogramów - kontynuuje. 

Moment przełomowy nastąpił, gdy 
mąż pani Agnieszki zaczął robić jej uwa
gi na temat figury. Zdała sobie wtedy 
sprawę, że jest otyła Decyzję o odchu
dzaniu podjęła z dnia na dzień. Zaczęła 
ograniczać jedzenie. Stanowczo powie
działa sobie dość. Było to pod koniec 
2(XX) roku. - Kupi/am miesięcznik "Su
per Unia" i tak się zaczę:Jo. Akurat oglo
sili konkurs odchudzania w 12 miesi{!ql. 
PomYSlaJam sobie, że skoro i tak się od
chudzam to mogę wziąć w nim udział. 
Bardziej mnie to motywowaJo - wspo
mina pani Agnieszka. 

Zgodni z programem miała schud
nąć 20 kg. Takie było pierwotne założe
nie. Ale poszło jej znacznie lepiej. 

rzywa Gdy żoJądek się: 
skurczyl pnyszla kolej na 1J'ŹZ wmzywa
mi i owocami. Każdego dnia dzieli
łam jedną torebkę ryżu (250 g) na 
cztery równe części i jadlam z do
datkiem warzyw bądź jogurtów. 
Piątym posiJkiem były owoce. 

Gdy schudła do 74 kg zaczęła ćwiczyć 
na siłowni i uprawiać gimnastykę. Do tej 
pory prowadzi aktywny tryb życia Dieta 
i intensywne ćwiczenia spowodowały 
spadek wagi. W styczniu 2001 roku wa
żyła już 63 kg. Wygrała konkurs i jak sa
ma mówi teraz jest zadowolona z sie
bie. W ciągu roku miała w szafie 
wszystkie rozmiary ubrań, ze względu 
na to, że raz chudła, raz tyła - Nigdy nie 
wiedziałam. czy będę nosić ubrania w 
rozmiarze 38 czy np. 40. 

Obecnie pani Agnieszka waży 53 kg. 
- Niestety ciągle muszę pamiętać o die
cie, gdyż bardzo szybko mogę p.rzybrać 
na wadze. Jeżeli w ciągu trzech lat uda 
mi się utrzymać wagę, to najprawdopo
dobniej już nic przytyję. 
Choć pani Agnie zka wygląda te

raz o wiele młodziej i atrakcyjniej 
jej mąż stwierdził, że wolał. gdy by
ła trochę grub za. 

Puszystym paniom pani Agnieszka ra
dzi, by ustaliły obie konkretne godziny 
posiłków. Ostatni posiłek powinno ię 

jeść najpóźniej o godz. 1 ,a do diety ak
tywny tryb życia. 

Przykładowa 

dzienna dieta 
Torebkę ryżu 250 g. podzielić 
na cztery równe czę' ci 

.00 ryż ze startym jabłkiem 
10.00 ryż z jogurtem owocowym 
12.00 ryż z ogórkiem i naturalnym 
jogurtem 
16.00 ryż z mrożonymi owocami 
18.00 owoce i warzywa 



Na staJe 

Jednym 
W nocy z 

27 na 28 
październi

ka na tere
. nie powiatu 
polkowic

kiego rozsza1ała się wi
chura. Prędkość wiatru 
dochodziła w porywach 
do 125 km na godzinę. 

Monika Szatkowska: 
- Jakie szkody wyrzą

dziłwiatr? 

Grzegorz Kasperek. 
rzecznik prasowy polko
wiclciej straży pożarnej: 

- Zgloszenia przyjmo-· 
waJiśmy od niedzieli od 
godziny 18. W umie in
teJWemowali(my 23 m.
Z}'. Usuwaliśmy poJama
ne daewa i gaJęzie oraz 
u zładzone element)' 
budynków mie zkal
nych, przede wszystkim 
.rynny i blachy po1aycia 
dachowego. Wiatr prze
wrócilogrodzenie i wia
tę przystankową przy uJ. 
Hubala w Polkowicach. 

WakcjćlCh bra/y udziaJ 
jednostki straży poŻNnej 
z Po/kowic i ochotni
czyt'h traży pożarnych 
z terenu powiatu 

Wichura naruszyla 
kan trukcje wielu bu
dynków w związku 
z tym straż poi..ama ape
luje do zarządcówo usu
nięcie usterek 

Coi c:it dInrMJje. niIpobi. ciIRy, cIasz .ę 
poIIIieić sq Glliił1 • 
Il!woI1mres 
od priIdIiIIku do fiI4tb 10.00 -12.00 
nasztlllim: 149 60 03 
f1ItlQ: 0609 504 825 
HIt gIIl8!I@ug,polowP,!i 
lIhs: IiR)'llllkU 

5,..,01 Palowice 

słowem 
Do 

końca 
roku 
pozo-
tato 

dwa 
miesią

ce. Sytuacja finanso
wa wielu ośrodków 
pomocy społecznej 
w kraju jest trudna. 

Monika Szatkowska: 
- Jak sytuacja wy

gląda w Polkowi
cach? 

Beata Pu ławska, 
kierownik Ośrodka 
Pomocy Społecznej 
w Polkowicach: 

- Sytuacja finansowa 
ośrodka jest stabilna. 
Otrzymali 'my dotację 
z Urzędu Wojewódz
kiego z WrocIawia na 
iwiadczenie pomocy 
w formie zasilków 
okresowych. Obecnie 
z takiej pomocy ko
rzysta 200 rodzin. Po
moc przeznaczana 
je t przede wszystkim 
dla o ób bezrobot
nych i przewlekle 
chorych. Zaspokaja 
bieżące potrzeby. Po
nadto zakupujemy 
węgiel dla osób za
mieszkujących tereny 
wiejskie. Zadanie to 
finansowane jest ze 
'rodków gminnych. 
Pieniędzy na pomoc 
na pewno nie zabrak
nie do końca roku. 

• obchodach 
Wszystkich ŚWiętych 
W Polkowicach 

• O Dniu 
Niepodległości i jego 
obchodach w powiecie 
polkowiekim 
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prezydent 
p* Właściwą decy
litr w związku z zama

terrorystycznym 
w Moskwie? 

Radwanicc 

już 
po-

powinien 
odej 
Nie ma 
pomysłu 

na 'ązanie problemu 
'i. Zbyt długo tJwa 

ta wojna. Oerpią niewinni 
ludzie po obu tronach, za
l'ĆM1lO o.eczcni, jak i ~a
nie. 

Agnieszka Rygiel, 
wo(~ce 

po-
mi 

spo
jaki 
za-

można by
ło trzelać nieprzytomnym 
zamachowcom w skroó. za
mia t ich po ludzku osą

dzić. Putm :zami~ t r 'LIDa

wiać z Czeczenami. którzy 
mają prawo d 
niszczy ich. 

a 
I;: 

j dużo 
zła Coraz 
więcej lu
dzi prze
mocą chce 
załatwić 
woje 

sprawy. 
Czeczeńcy prago w 
i właśnie w ten spos chcą 
go wyegzekwo ' . Putio 
n.ie powinien dobij<,tć zama
chowców, bo w ten osób 
stał i . rbarzyń 

Dziś opowiemy o zaj
mowaniu miej c parkin
gowych dla inwalidów 
przez wlaścicieli innych 
samochodów osobo
wych oraz o pracowni
cach jedncro z polko
wickich klepów. 

- Od dlużvego czasu 
ob 'crwuję jak lla miej
cu do parkowania dla 

inwalidów zatrzymują 

ię pojazdy do tego nie
uprawnione 

Niektórzy z kierow
ców robią to prawie co
dziennie i co gorsza w 
ogóle ię tym nie prz j
mują. Nie wiem jak,' 

• można komu.ś innemu 
zabierać miejsce do 
parkowania, zwla zeza 
takie miejsce. Rozu
miem, że czasem IrLeba 
zaparkować l1a chwilę, 

ale nie może być to 
Duej ce talego po toju 
dla kogoś, kto lać tam 
nie powmien. Wiado· 
mo. żeamochodów 

jest coraz więcej. 
a miej'c do parkowania 
coraz mniej. ąle nie jest 
to powód do zabierania 
miejsc niepe/nospraw
nym. Nie tety straż 

miej ka nie zwraca na 
to uwagi, a zlcoda, 

- Nie wyobrażam 

sobie sytuacjI, by ten 
problem się nadal po
wtarzaJ - mow; zbul
wersowany czytelnik 
(imię i nazwisko zna
ne redakcji). 

- Jestem stalą klientką 
pewnego klepu w Ryn
ku. Je t to klep z bieli
zną. Robię tam zakupy 
od pewnego czasu. Mu
szę przyznać. że obsluga 
IV tym klepie mnie bar
dzo mi/e za koczy/a, 
Kiedy ~ koleżanka m6-
wila, że nie lubi robić 
tam zakupów. ponieważ 
ekspedientki są niemi/e. 
Otóż ja uważam, że jest 
zupe/nie inaczej - mó

wi Anna Moraczewska. 
- My:lę, że obsługa jest 
bardzo mila. Chcialam 
kupić ~obje kilka m'czy 
i musz~ powiedzieć, że 
zosta/am bardzo dobrze 
i mile potraktowana. 
My'/ę, że teraz bieliznę 
będę kupować tylko 
Wm. 

Wioletta Jastrzębska 
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Apteld 
PoIkowire 
ul. Kominka 5a 
tel. 749-98-70, 
ul. Moniuszki 3a 
tel 845-17-11, 
ul. Skalników 4 
tel. 845-23-91, 
ul. Kominka 7 
tel 746-08-42 
ul. Browarna 14 
tel. 847-46-17 
ul. 3- go Maja 16b 
tcl. 7.24-95-80 
Grębocire 
ul. OIogow.-ka 3 
tel 831-54-71 
Cllocian6w 
ul. Wesoła 12 
tel. 818-55-36 
ul. żeromskiego 2 
teL 818-55-54 
PI7.emktJw 
PI. Wolności 12, 
tel. 831-93-25 
ul Długa 3, 
teL 831-97-13 
RadwanX:e 
ul. Przemysłovva 7, 
tel. 831-13-06, 
Gawotzyce 
uJ. l)wo!'CX)Wa 200 a 

teL 831-61-89 

Grupa AA 
Spotkania zamknięte: 
czwartki, pora zimowa 
godz. 18, pora letnia godz. 
19. 
Spotkania otwarte w aitat
nie t:ZWattki miesiąca 
Hwni:a o.PS w ~ 
ulJ.i!nwl 

Grupa AA dla kobiet 
Mityngi zamknięte - wto
rek godz. 19. 
Mityngi otwarte - ost wto
rek Ill-al. 

Dyimyll*lk 
~ 
5.11-11.11 ul3-g:>Maja 16b 
12lI-IRUlI!. Kcminka 5 
PI2EmI!tJw 
ul~ 
teJ. 831-97-13, 
m. 9IXl-15.oo. 
ndl. 900-11.00, 
p.~ 
te!. 831-93-25 
rll. 8.00-15.00, 

PosI6J 
taksdlMlk 

Polkowice 
&V-41-m 

Lecznice dla 
zwle~t: 

Polkovrioe724-94-52 
845-06-66,845-13-75 
Gaworzyoe 831-62-24 
Radwanioe 831-16-00 

831-19-16 
Cbocian6w 818-52-15 

Infomac)e 
telefoniczna 
nUe~cowa 913 
zamiejscowa 912 
biuro napraw 924 
zegarynka 926 
budzenie 917 
tel. zaufania 988 
policyjny telefon zau
fania 846-33-06 
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tu być .Czame Stawy" majdujące się na ObSlarz8 Nadleśnictwa Chocianów. 

Na tymwła
srue terenie 
powstała 

ścieżka przy
rodnicza 
" Uroczyska 
CZarne Sta
wy", która 
wiedzie przez 

piękne zakątki okolic Chocianowa 
oraz przez obszary torfowisk p17.Cj
ściowych porośniętych borem ba
gieIUlyIn 

Historia "CZarnych Stawów" się
ga C2'aSÓwwojny i okupacji. Na tym 
Właśnie terenie Niemcy pozyskiwali 
torf. "Czarne Stawy" są zatem kom
pleksem wyrobisk potorfowych. 
Dzięki niszczycielskim, jak by się 
mogło się wydawać, działaniom 
Niemców powstały piękne sta"')'. 
Nazwa "Oarne" pochodzi od ko
loru wody, która przybiera b3lWę ł 
ciemnobrązową, a nawet czarną. ~ 

- ŚCieżka powstała przy pomoc, ł 
finansowej Wojewódzkiego Fun- ~ 
duszu Ochrony Środowiska we 
Wrocławiu oraz 'li! środków Zarzą
du Miasta w Chocianowie - powie-

dział Franciszek Slo.bicki, burmistrz 
Chocianowa. - Ogromne wsparcie 

otrzymaliśmy również od 
Nadleśnictwa O\ociaOOw 
i Koła Ekologicznego 
"Sonat' z Zespołu Szkół 
w Olocianowie, wyko
nawcą natomiast była 
Fundacja Ekologiczna 
Ziemi Legnickiej "Zielo
na Akcja" - dodał. 
Długość ścieżki to oko

ło cztery kilomelly. Na jej 
trasie zapoznać się można 
z ekosystemem lasu, po
znać sposoby jego ochra
ny, powstawanie i budowę 
torfowisk oraz występują
ce tam rośliny i zwierzęta. 
Więk zość informacji 
można zaczerpnąć z tablic 
informacyjnych. które 
znajdują ię na trasie oraz 

Jolanta Ozdoba 

z infonnatora, który dostępny bę
dzie w Urzędzie Gminy Chocia
nów, w Nadleśnictwie Chocianów 
oraz w Legnicy przy ul. Roosvelta 
1 w Fundacji Ekologicznej Ziemi 
Legnickiej ,,Zielona Akcja". Cen
nych informacji udzielą też pracow
nicy nadleśnictwa. 

Jak opowiadają leśnicy teren ten 
najlepiej zwiedzać początkiem mar
ca. re względu na odgłOl:>)' zwienąt 
i ptaków. Nie crekajmy jednak do 
marca Tereny te warto zwiedzić 
o każdej porre roku. 

"Uroczyska Czarne Sta"')''' to 
mnóstwo niedostępnych dla ludzi 
miejsc. - Można tu spotkać żmiję 
zygzakowatą, żurawie czy najmniej
sze kaczki i sowy Europy - opowia
da Jan Bacia -Zainteresować też 
mogą piękne okazy roślin: rosiczka 
czy bagno zwyczajne. Tych okazów 
jest o wiele więcej. Można o nich 
przeczytać w informatorre. 

- Ścieżka ta ma służyć 
głównie uczniom, którzy dzię
ki lekcji na świeżym powietrzu 
poznają piękno przyrody, ale 
również turystom, którzy 
chcieliby zobaczyć nasze pięk
ne tereny - powiedział Jan 
Bacia, nadleśniczy Nadleśnic
twa Chocianów. - Jest to na
sze wspólne dzieło, więc miej
my nadzieję. że zo tanie ono 
uszanowane i będzie służyć 
wielu pokoleniom - kończy. 

W ubiegłym tygodniu ścieżka 

przyrodnicza "Uroczysko Czarne 
Stawy" została oficjalnie otwarta. 
Z tej okazji nastąpiło symboliczne 
wkopanie pieIWSZej tablicy infor
macyjnej, znajdującej się przy sje
dZJ.bie nadleśnictwie. 

Szczerość i c erń 
Sobotni wieczór. Aula Forum polkowickiego Zespołu Szkół 
Gasnę reflektory, nastrój wyczekiwania i zniecierpliwienia udzi 
w tym także mnie. Zbliża si, moment rozpoczęcia koncertu E 
bie coś z intymności, wówczas lepiej słyszymy siebie, m . 
wywanych przez artystk" ma ona również w sobie coś z taj 
wy reflektor rozświetla twarz Edyty Geppert, która wydob 
swoim blaskiem. Zaczyna si, przedstawienie. 

oli wypełnia się publicznością. 
si, wszystkim zgromadzonym, 
Geppelt. Ciemność ma w 50-

skupić się na słowach wyśpie
niczości i magii. Nagle punktu
si, l ciemności promieniując 

Śpiew i muzyka w życiu Edyty Geppert obecne yły "od zawsze". Już jako 
dziecko w rodzinnej Nowej Rudzie wysłuchiwała śpiewywanych przez swoją 
mamę taktów. Potem był Zespół Pie'ni i Tańca " wa Ruda" , a zwieńczeniem 
pierwszego etapu artystycznej ewolucji studia podj e na Wydziale Piosenki Sz
koły Muzycznej im. Fryderyka Chopina w Warszaw e, ukończone w 1983 roku. 
Następnie przy zedł czas na rozpoczęcie kariery s icznej. Pierwszym krokiem 
na nowej ścieżce był udział w legendarnym Przeglą zie Piosenki Aktorskiej we 
Wrocławiu. Eskapada do stolicy Dolnego Śląska z 'ończyła się wielkim sukce
sem. Edyta zdobyła pierwszą nagrodę i tym samym tworzyły się drzwi do wiel
kiej kariery. Potem było siedem doskonałych płyt, iezliczona ilość przebojów i 
ranga jednej z czołowych piosenkarek w Polsce. 

Wszystkie występy artystki są njepowtarzalne i sz ególne. Jej koncerty to wy
reżyserowane spektakle, w których każda piosenk jest na właściwym miejscu, 
nie ma mowy o tym by zakradła się tam przypadko ość. Taki też był koncert w 
Polkowicach. 

Piosenkarka ubrana w nieodłączną czerń, tak hTn'~\"" dla jej scenicznego wize-
runku, wychodząc na scenę sprawiała wrażenie zamyślonej, skupionej 
na tym, co ma przekazać publiczności. Bo, dla Geppert "śpiewanie to taki 
sposób na komunikowanie się ze światem"- jak w jednym z wywia-
dów. Potem rozpoczął się rejs w krainę piosenek, a roli kapitana okrętu wystą-
piła artystka. Dobijając do kolejnych przystani la o miłości, polityce, 
zdradzie, wolności, ztuce i pop kulturze. ła się tak, jakby to właśnie 
ten koncert byl tym najważniejszym i ostatnim, a tą jedyną. Po półtorej 
godzinie dobiliśmy do portu końcowego. Krąg ła zniknął w ciemności, 
dźwięki przykryła fala ciszy, widzowie odeszli do zwyczajnych spraw. Wra-
cając do domu w uszach wciąż brzmiały mi słowa, nie zapomnę długo. Po-
została wiara w szczerość artystów, tak bardzo osta zachwiana. 
Konrad Kaptur 

W połowie listopada w Polkowicach wystąpi najpopulamitti~lY 
stępuje od 18 lat, a jego występy gromadzą niebywałe 

Marcin Daniec wystąpi z nowym programem w w Zespole Szkół 16 li-
stopada o godz. 16.30. Bilety w cenie 30 zł ą do w Biurze Usług Turystycz-
nych "Agatur" przy ul. Chopina i w Zespole Szkół. Pr1~łimow:łne są zgłoszenia indy
widualne i grupowe. Kontakt 847 - 42 - 47, 45 - 20-

Marcin Daniec gościł już w Polkowicach dwa lata Urodził się 1 października 
1957 roku, jest zodiakalną wagą. Przez wiele lat w p6łpracował ze " cisłą czołówką 
polskich artystów. Najmilej w pomina w półpracę z Kazimierzem Brusik.iewiczem.. 
Hanką Bielicką i Aliną Janow ką· 

Czynnie uprawia sport. Uwielbia pływanie, tenis ziemny i siatkówkę. 
Monika Szatkowska 

Warte śmieci lU I ago 
Adriaona Jakubo .... ka 

Tadeusz Drozda już po raz kolejny odwiedził Polkowice. 
Przed polkowicką publicznością wystąpił we wrześniu pod
czas Dożynek Powiatowych. Stwierdził, że chyba nie jest 
ulubieńcem Polkowie, bo rzadko tu bywa. 

- Jednak pamiętają o 
mnie i bywam tu raz na 
pięć lat - powiedział Thde
usz Drozda. - Następne 

spotkanie chyba w 2007 rQ

ku. 
Thdeusz Drozda swoją 

karierę rozpoczął w 1970 
roku we Wrocławiu w no
worocznym programie roz
rywkowym "Dymek z pa
piero a". Thk więc już od 
30 lat bawi widzów swoimi 
występami. Znany jest 
przede wszystkim z wystę
pów w kabarecie "Elita", 
oraz programów: "Sexce-

, 
sy", "Smiechu warte", "Dy
żurny satyryk kraju". Pisze 
równieżscenariusze. Pomy
sły czerpie z życia. 

Praca artysty wymaga 
wiele wysilku. 

- Nie pracuję na etacie, a 
więc nie taram się o urlop. 
Można powiedzieć, że 
przez ca/y rok mam waka
cje albo, że jestem bezro
botny - stwierdził pan Th
deusz. - Taką mam wJaśnie 
pracę. Powinniśmy lubić 

swoją pracę, a PoJacy to ta
ki naród, który uwielbia na
rzekać. WSZ)'So/ narzekają 

na ciężką 

pracy, ale 
jakby kazać 

im nic nie 
robić, to też 
by narzekali. 

Jak sam 
twierdzi Pol
kowice zna 
nie tylko z 
widzenia. 

- Polkowi
re to "nowe" 
mia to, wi
dać tu po
stęp - po
wiedział ar
tysta. - By
lem. widzia
lem i podo
ba/o mi ię. 

Zobaczymy 
za pięć lat 

Anna Osadczuk 

78 uczniów wzięło udział w konkursie na logo konferencji niepełnosprawnych 
"Niepełnosprawni - Samorząd - Unia Europejska-, 

Prace bYłY wykonane różnymi tech
nikami - na komputerze. farbami c:c; 
kredkami. W konkursie wzięli udział 
uczniOYie re Szkół Podstawowych nr 
1.2. ze Szkoły Podstawowej Integra
cyjnej z Jędrzychowa oraz z Gimna
zjum nr iw Polkowicach. -Prace "Y
różnione posIużyIy do "ykouanii:J 
ostatecznego Jogo Konferencji Nie
pelnosprawn)Ch -wyja.\nia D0-
rota 1izmic ewska, wiecbur
mi.,trz Polkowic. - W<;Z)&-y za
sJugują na W}wżn.icnie, bo na 
wykonanie tych prac były zaled
wie dwa lyb'Vdnic. a niektórzy 
uczniowie oddali kiJka wersji. 

m}. lu. usiadłem do komputem j robi
Jcmzglo .... y. 
\\)'różnienia otrzymali nie tylko 

uczniowie, ale i nauczyciele. - Dzię
kuję. że zmotywowaliścic !.woich 
uczniów do pmC)' - mówiła Dorota 
1łzmiclcwska. 
Wyróżnieni uczniowie otnymali 

nagrody książkowe. 

Wyróżniono pięć prac: Mi
chała Rotko, Dawida Superso
na, Kacpra Ogo17.Clca, Ilony 
Bcjmy oraz Agnieszki Ząbek. 
Cała piątka uczęszcza do 
Gimnazjum nr 1 w Polkowi
caclL - Swoją pracę robi/cm 
na kompIJterze - mówił Mi- I 
chał Rotko. - Pani Bajon ~ 
zmotywowala mnie do zro.. ~ L-II..:....._~--'~-!:.---'-_...:;.. ___ ~ 

bienia logo. Nie miaJem po-

Słoń od podszewki 
Adrianaa Jakubowska 

5 najl~p>Z}'dl prac zostaJo ",yróźniollych 

tydzień - opowiadał Zdzisław Żyta, 
twórca wizytówki Radwani~. - Sloń 
symbolizował silę i potęgę wsi, ale 
rozpadł się po kilku latach. 

Każdego kto przejeżdżał przez Radwanice witają słonie. Jest to wizytówka, która powstała dzięki 
pomysłowi ówczesnego Naczelnika Gminy Kazimierza Jędrasiaka i wykonana przez Zdzisława Zy

Na jego miejscu stoją dwa inne 
słonie, które do dzisiaj witają prze
jezdnych fotografujących się na ich 
tle. tę, miejscowego rzemieślnika. 

Wyglądem słoni 
zajmują się państwo 
Bąbol z miejscowej 
kwiaciarni. Zdzisław 
Żyta od wielu lat zaj
muje się wykonywa
niem figur zwierząt z 
metalowych prętów. 
Od 1975 roku jego 
słonie zdobią cen
trum Radwanic. 
Początkowo był 

tylko jeden obsadzo
ny roślinami przez 
uczniów Szkoły Rol
nic~ej z Głogowa. 

- Budowa pierw
szej figury zajęJa mi 

Twórca radwanickich słoni wykonał 
już kilka takich figur. W planach mial również wyko
nanie figur innych zwierząt, ale poprzestał na razie 
na słoniach. 

- Budowy figury zaczynam od rysunku - opowiadał 
Zdzisław Zyta. - Na stole robię pojowę konstrukcji, 
czyli korpus razem z glową i trąbą, a później spawam, 
wype1niając i ksztaJtując konstrukcj~. To samo robię 
z drugą polową. Obie części, spawam razem i w ten 
spos6b powstaje cały korpus. Na końcu wykonuję no-
gi i ogon. 

Dobrze wykonana konstrukcja ze spawanych prę
tów jest najważniejsza, a po wypełnieniu jej ziemią i 
posadzeniu roślin staje się niewidoczna. 

Obecnie w swoim warsztacie twórca pracuje nad 
kolejnym słoniem. Dwie figury stoją w Dobromilu, a 
jedna u prywatnego mieszkańca w i. Podobne figury 
słoni powstają oa zamówienie osób prywatnych. 
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By 
lepiej 
było 

Konrad Kaptur 

ankiecie gru
py. Najwięcej 
odpowiedzi 
pozytywnych 
bylo na pyta
nia dotyczące 
tego, 
szkota 

czy 
jest 

Wraz z końcem września zakoń
czył się tennin zgłaszania uczest
ników akcji .,Szkoła z klasą". W 
przedsięwzięciu, zainicjowanym 
przez .. Gazetę Wyborczą- oraz 
Centrum Edukacji Obywatelskiej, 
zdecydowało się wziąć udział 
4542 szkół podstawowych oraz 
gimnazjÓw z całegó kraju. 

na tawiona 
na' nauczanie każde-Spośród poJkowic

kich szkół do akcji 
przy tąpiły dwie, SP 
1 oraz SP 3. W jed
nym z poprzednich 
numerów GP opisa
liśmy jak przebiega 
akcja 
w SP 1. Dziś, zajmu
jemy się SP 3. 

- Zdecydowaliśmy 

się zglosić do tej ak
cji, bo uważamy, że 
da nam ona dodat
kowy impuls do te
go, by jeszcze lepiej 
i kuteczniej praco
wać nad poprawie
niem stosunków pa
nujących w na zej 
szkole - powiedziała 

Maria Kulewicz, wi
cedyrektor SP 3, od
powiedzialna za ko
ordynację akcji Vi 
.,trójce". Na samym 
początku przepro
wadzono ankietę 

"J aka jest nasza 
zkoła?" celem roz

poznania jej słabych 
i mocnych stron. Na 
pytania dotyczące 

zkoły odpowiadali 
uczniowie, nauczy
ciele oraz rodzice. 
-Wyniki ankiety po-

- kazaly. że szkola 
jest dobrze postrze
gana przez w zyst
kie uczestniczące w 

go ucznia oraz czy 
stwarza możliwości 

do rozwijania pasji i 
zain teresowań 
uczniom - dodaje 
wicedyrektor. 

W zystkie zkoły 

uczestniczące w ak
cji mu zą zrealizo
wać, co najmniej 
sze' ć zadań przypi
sanych sześciu za a
dom tanowiącym 

manifest akcji. Kie
rownictwo SP 3 zde
cydowało się na na
stępujące zadania, 
dobrze wyja ' niamy, 
ciekawie uczymy, 
poinformujemy jak 
oceniamy, festiwal 
nauki, nasza mała i 
wielka ojczyzna, ro
dzice bliżej szkoły 

oraz uczniowie 
wchodzą do Europy. 
- Dla każdego z za
dań przygotowali
śmy blok czynności, 
które będziemy re
alizować ukce yw
nie. Termin nade-
lania pierwszego 

sprawozdania z re
alizacji zadań uply
wa w polowie grud
nia mamy, więc je z
cze trochę czasu -
kończy wicedyrektor 
Kulewicz. 

Niecodzienna 
wizyta 
W Szkole Podstawowej w Buczynie dzieci z kla
sy pierwszej podwójnie świętowały Dzień Edu
kacji Narodowej. 

cezji Zielonogórsko-Go
rzowskiej ks. Adam 
Dyczkow ki. Spotkał się 

Buczyna 
Ks. biskup Adam Dyczkow ki od

wiedził Szkołę Podstawową im. Marii 
Konopnickiej w Buczynie. Spotkał się 
z władzami gminy oraz nauczyciela
mi, rozmawiał miedzy innymi o spra
wach dotyczących życia codziennego 
zkoły. - Ks. biskup Adam Dyczkow

ski w naszej szkole by! po raz pierw
szy - powiedziała Maria Bardon, dy
rektor Szkoły Podstawowej w Buczy
nie. 

Bi kup wpisał się do szkolnej księgi 
pamiątkowej. Odwiedził również po
zostałe szkoły na terenie gminy Ra
dwanice. 

Oprócz spotkania z bi kupem 
uczniowie obchodzili późniony 
Dzień Edukacji Narodowej. Dla na
uczycieli były Jcwiaty, wiersze i pio-
enki. Odbyło się również pa owanie 

na ucznia. Dzieci z klasy pierwszej 
zo tały przyjęte do grona uczniów 
buczyńskiej szkoły. Wychowawczynią 
pierwszaków jest Sylwia 
Skoczek-Wali zewska. 

Adrianaa Jakubon ka 
Gaworzyce 
Szkolę podstawową j gimnazjum w 

Gaworzycach odwiedził biskup Die-

z uczniami szkól, którzy 
przygotowali mu gorące powitanie. 
Księdzu biskupowi spodobał ię 

nowoczesny budynek obu szkół. 
- Gdy ja bylem w waszym wieku 

nie moglem chodzić do szkoly, bo 
by/a wojna - opowiadał uczniom 
podstawówki. - Jestem samoukiem. 
Zrozumialem, jak ważna jest na
uka. Powinniście docenić możliwo
ści, jakie macie teraz i uczyć się jak 
najwięcej, bo tylko w ten spo ób za
pewnicie sobie dobrą przyszJoŚć. 

Okazało ię, że ksiądz hi kup je t 
człowiekiem z poczuciem humoru. 
Nawiązując do imienia patrona 
podstawówki, Kornela Makuszyń
skiego, opowiedział historię z jego 
książki 

- "Szatana z siódmej klasy". 
- W jednym hotelu nocowal pro-

boszcz i profesor - opowiadał. -
Profe or popro i1 "pigolaka" (słu
żącego - przyp. aut.) o wczesną po
budkę. Rano, zaspany. zamiast 
wziąć z wie zaka marynarkę, wlożyl 
na siebie utannę księdza. Spojrzaf 
w lustro i rzekI " Ale ten pigolak 
glupi. Zamia t obudzić mnie obu
dzi1 proboszcza ". 

Sabina Lipiec 

Kasztany dla dzików 
Zasady zachowania się w lesie poznawały dzieci z Przedszkola nr 2 w Polkowicach. 

Dyrekcja Przed zkola nr 2 w Polkowicach zorganizowała swoim pod
opiecznym wycieczkę do lasu. W przygotowaniach pomógł ojciec jednego 
z przed zkolaków Piotr Laszczyń 'ki, leśniczy. Odkrył on przed dziećmi 
tajniki 1a u. Maluchy poznały zasady zachowania ię w te ie, nauczyły się 
rozpoznawać drzewa, dowiedziały się. jakie zwierzęta i ptaki zamieszkują 
las. Wycieczka zakończyła się egzaminem, po zdaniu, którego przedszko
laki otrzymały certyfikaty. Najwięcej emocji wzbudziło podglądanie dzi-
ków. którym dzieci nazbierały kasztany. ., 
Monika Szatkowska 

Edukacja 

PoW 
W lasach prze

mkowskich doszło do 
pożaru 12 ha drzewo
stanów. Ogień roz
ptzestrzenił się od ga
łęzi wypalanych na 
zrębie. W akcji 
wzięli udział polko
wiccy strażacy oraz 
osiem jednostek 
OSP z KSRG. 
- Akcję utrudnialy 
pojemniki z sub
stancją niewiado
mego pochodzenia 
porzucone w lesie 
- poinformował 

Grzegorz Kaspe
rek, rzecznik praso
wy polkowickiej 
straży. 

N a szczęście to 
tylko scenanusz 
ćwiczeń. 

Ich celem było 

przećwiczenie pew
ny'ch elementów 
taktycznych oraz 
współpraca ze służ
bami leśnymi. 

.Monika Szatkowska 

W leslodze 
Guinnessa? 
Szkoła Podstawo

wa nr 1 w Polkowi
cach wzięła udział 
w akcji "Uśmiech
nij się z PCK". 
Punktualnie o go
dzinie 12.0025 paź
dziernika w róż

nych miej cach Pol
ski odbyła ię akcja 
u 'miechania ię. 

Każda z osób ze
branych w samo po
łudnie zaczęła się 

uśmiechać i prze
stała dopiero po 
upływie siedmiu 
minut. Akcja zwią
zana była z Dniem 
Młodzieży Polskie
go Czerwonego 
Krzyża'. Szczegóły . 
w kolejnym wyda
niu gazety. 

Monika Szatkow ka 
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Jestem Książka 

przedszkolakiem ponad wszystko 
Agnieszka SokaJska 

Pasowanie na przedszkolaka 
w Przedszkolu Miejskim nr 5 
w Polkowicach odbyło się 23 paź
dziernika. Był to wielki dzień nie 
tylko dla dzieci, które z maluszk6w 
stały się przedszkolakami, ale tak
że dla ich rodzicÓW. 

na nasza pani 
na uczycielka, 
Miroslawa 
Łeszyk - po
wiedziała by
stra Julia Wal
lis, jedna z pa-

o godzinie piętna-
tej wali gimna

stycznej w Przedsz
kolu Miejskim nr 5 
w Polkowicach ze
brali się ro-

dzice wraz ze 
woimi podechami. 

Starsze przedszkola
ki dziewczynka 
przebrana za krako
wiaczkę i chłopczyk 
ubrany w trój górni
ka przywitały malu
chów wierszykiem. 
Po tym powitaniu 
rozpoczę ł a się czę ' ć 

art y tyczna. 
Śpiewanie piose

nek i recytowanie 
wierszy to tylko nie
które z zaprezento
wanych przez dzieci 
umiejętności . Ubra
na na niebie ko 
wróżka ze rebrną. 
magiczną różdżką 
lekko uderzając ma
luszków po ramieniu 
pasowała ich na 
przed zkolaków. 
Wręczyła im również 
kolorowe ma kotki. 

- Ja wiem. że za tę 
wróżkę byfa przebra-

sowanych 
przedszko I a kó w. 

W pokoju bawial· 
nym odbyła się dłu
go oczekiwana przez 
łasuchów uczta. 

Słodki po-

czę tunek zakończył 
wspólny taniec 
hoki-poki. 

- Uczyli 'my dzieci 
tego tańca po to, aby 
Iozróżnialy niektóre 
cz~ści wojego ciala 
- mówi Mirosława 

Łeszyk, nauczyciel
ka. - MaJu zki bar
dzo lubią tę pio enkę 
i dlatego wykorzysta
li'my ją do wspólnej 
zabawy z rodzicami 
- dodaje pani Miro
sława. 

Dzieciom zostały 

rozdane na pamiątkę 
plakietki, k'tóre mo
gą przyczepiać sobie 
do ubrań. Pani Miro-
5ława Łeszyk wyko
rzy . tała ry unek 
Adriana Słabolep-

zego. który zamie
ściła na tej właśnie 
odznace z napi em 
"Je tem przedszko
lakiem" . 

Jolan ta Ozdoba 

Niestety coraz częściej uciekamy od książek - nie 
mamy na nie czasu. Powinniśmy jednak pamiętać, że 
to one są podstawowym źródłem wiedzy i nasze dzie
ci swoją naukę powinny zaczynać od nich, a nie od te
lewizji czy komputera. 

kierownik filii. - Mogą u 
nas "nJOżyczaćzazUMlO ci 
najmlodsi - przedszkolacy, 
jak również dorośli, którzy 
chcą przypomnieć sobie 

Nowa siedziba Filii Dziecięco-Mło
dzieżowej oraz Dział Muzyczny Miej
ko-Gminnej Biblioteki Publicznej w 

Polkowicach są dostępne dla wszystkich, 
- Biblioteka przeznaczona jest dla 

dzieci i m10dzieżywwieku od O do 16 lat. 
nie mamy jednak ograniczenia wieko-

j 
wego wśród naszych czytelników - po
wiedziała MałgOIzata Dobrowolska, 

literaturę lat mJodości 
- dodała. Nowa siedziba mieści się 
przy ul. K. B. Kominka 6. 

Zbiory udo tępniane ą od ponie
działku do piątku w godzinach od 
10 do 18, w środy biblioteka jest 
nieczynna. natomiast w soboty 
można przyjść w godz. od 9 do 15. 

Filia biblioteki, jak również Działał 
Muzyczny bogaty jest w zbiory, dlatego 
każdy może zna1eźćcoś dla iebie. W Fi
lii Dziecięoo-Młodzieżowej do tępne 
jest ponad 20 tys. woluminów literatury
popularno-naukowej, beletrystycznej, 
a i miłośnicy czasopism znajdą wiele cie
kawych pozycji. W Dziale Muzycznym 
znajduje się ponad 2 ty . płyt oraz 
urozmaicona kolekcja kaset video, 
magnetofonowych oraz dokumen
tów elektronicznych. 

Gaworzyce 

Ziszczone marzenia 
Sabina Lipiec 

Do końca ubiegłego roku m olnego uczniowie gimna
zjum w Gaworzycach korzystali z sali komputerowej 
w szkole podstawowej. Wciąż marzyli jednak 
o własnej . Marzenia te spełniły się. 

się je obslugiwać, będziemy 
mogli np. projektawaći dru
kować laurki dla mamy, 
kartki z pozdrowieniami 

Osiem komputerów zostało przekaza
nych szkole jeszcze przed wakacjami 
przez polkO\Vicki oddział Centrum Prze
twarzania Informacji. Dziesięć pozoota
łych zakupiło Kuratorium Oświaty. 

W o ieciowaniu i umeblowaniu sali 
pomógł unąd gminy. 

Thldno w naszych czasach wyobrazić 
sobie edukację bez komputera. WJedzą 
o tym także uczniowie. Zapytaliśmy 
uczniów 3 "b" o to, jakie, ich zda
niem, korzfo:i przyna;i umiejęt
ność obsługi komputera 

- Zajęcia z komputerem na pew
no przydadzą nam ię w dalszej 
edukacji i pracy - mówi Barbara 
%WIZyńczyk. - Oswoimy ię z in
temetelIl, nauczymy . ię z niego 
korzy tai Na pewno dzięki temu 
wiele w życiu Z}Slau:ny. 

Komputer daje też wiele in-
nych możliwości. ! 

- Możemy ko.rzystać z progra- J 
mów graficZ11ych - twierdzi Na- ~ 

talia SZWdtrow. - Gdy /l81JCl)Ill1Y 

Można wykorzystywać 

komputer 
w bardziej tradycyjny sposób. 

- Dla mnie komputer to przede wszyst
kim dobra TOZ1J'Wka - mówi z kolei Iza
bela Bilska. - Mogę posłuchać muzyki, 
obejrzeć film lub pograć w coś. 

- Obecnie komputeIJ są Iłj'ko.r:zystywa
ne praktycznie w każdej dziedzinie życia
dodaje Agnieszka Kazmierska, nauczy
ciel infonnatyki. 

z poezJą na ty 
TIwają przygotowa

nia do powiatowego 
konkursu recytator
skiego pod has łem 

"Kocham Cię Ojczy
zno". Konkurs je t or
ganizowany w Domu ' 
Ku ltury "J owisz" 
w Gaworzycach. Rok 
temu wz i ęli w nim 
udział uczniowie wielu 
szkół z terenu powiatu. 
Sabina Lipiec 

WieJe, te hej 
O tatuie wichury wy

rządzily wieje szkód na 
terenie gminy Gawo
rzycc. Na szczęście 

szkody nie były duże. 
Przewrócona akacja 

obok bloków przy ulicy 
lipowej w Gaworzy
cach spowodowała 
przerwanie linii ener
getycznej w pobliżu 
transfonnatora wyso
kiego napięcia. 

Prądu nie było w nie
dzielę wieczorem, po
tem w nocy i następne
go dnia. Odkąd zaczę
ło mocniej wiać, prze
rwy w dostawie prądu 
zdarzają się w gminie 
dość często. Szczegól
nie uciąż l iwe dla 
mieszkańców są wie
czorne ciemności i ko
niecznoŚĆ wielokrot
nego ustawiania zega
rów elektronicznych. 
Sabina Upiec 

Niewypały 

W . zkole podstawo
wej w Gaworzycach sa
perzy z jednostki woj
skowej z G logowa 
przeprowadzili poga
dankę dla uczniów. 
Dotyczyła ona zagro
żeń związanych z nie
właściwym po tępowa
niem w przypadku 
znalezienia niewypa
łów. 

Okazało się, że dzie
ci mają porą wiedzę 
na temat tego, czego 
nie wolno im robić. 

Wiedzą np., że niewy
buchów mogą dotykać 
wyłącznie saperzy i że 
to ich należy wezwać, 

gdy się je znajdzie. 
Wkrótce napiszemy 

szerzej o akcji, którą 
.objęto uczniów pod
stawówki i ginmazjum. 
Sabina Lipiec 
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Powiat polkowieki 

Odrobina 
dobrej woli 
Monika Szatkowska 

Tradycją stał się konkurs na najlepszą kursu. 
inicjatywę dla mieszkańców wsi z tere- Podejmo-
nu powiatu polkowiekiego. wane ini-

Starostwo powiato
we już po raz trzeci 
zorganizowało kon
kurs na "Najlepszą 
inicjatywę służącą 
podniesieniu estetyki 
wsi powiatu polkowic
kiego" . Dzięki kon
kursowi mieszkańcy 
wsi integrują się i po
dejmują wspólne dzia
łania. - Intencją kon
kursu jest zachęcenie 
mieszkańców do 
wspólnych dzialań w 
celu podniesienia es
tetyki I11Jejsca za
mieszkania - wyjaśnia 
Kamil Ciupak, jeden z 
organizatorów kon-

cjatywy 
pokazują, że nie trze
ba dużych nakJadów 
pieniężnych, by coś 
zrobić, wystarczą chę
ci i odrobina dobrej 
woli - dodaje Ciupak. 

Pierwsze mleJsce 
zdobyła inicjatywa 
mieszkańców Jaku-
bowa Lubińskiego 

(gm. Przemków), 
drugie - Kłębanowic 

(gm. Radwanice), a 
trzecie ex aequo 
Ułanów (gm. Ra
dwanice) i Koźlice 
(gm. Radwanice). 
Ponadto wyróżniono 
mieszkańców Ra
dwanic i Gaworzyc. 

Pierwsze miejsce - Jakubowo Lubińskie 

Wyróżnienie -Radwanice. Thk plac zabaw 'W)'glądał przed remontem 

Plac zabaw po remoncie 

Radwanice 

Barwna nauka 
Adrianna J aJrubowska 

Budynek Zespołu Szkolno - Pnedszkolnego w Radwa
nicach został wyremontowany, pomalowano lampe
rie, elewacje, ławki i płot. Teraz dzieci mogą konystać 
z łazienki wewnątn budynku. 

-Dzieci z klas 1-3 już nie 
muszą korzystać z toalet w 
budynku sali gimnastycz
nej - powiedziała Izabela 

Podczas prac remontowych 

- Środki i materiały na wykonanie re
montu otrzymaliśmy głóWnie od spon
sorów - powiedziała Izabela Jokiel, wi
cedyrektor Zespołu Szkolno - Pnedsz
koloegow Radwanicach. - Malowaniem 
zajęli się pracownicy szkoły oraz rodzice. 
Dzięki zaangażowaniu Rady Rodzi

ców z zaplecza jednej z klas zrobiona z0-

stała toaleta. Wymieniono okno, wsta
wiono trzy kabiny i trzy umywalki. 

Powiat polkowicki 

Jokie!. - Pieniądze na ten 
cel uzyskaliśmy między innymi z docho
dów z organizacji różnych imprez i kier
maszów. 

Remont trwał dwa miesiące. 
- Jesteśmy wdzięczni wszystkim za po

moc jaką nam. ofiarowali - powiedziała 
Izabela Jaokie!. 

Jest bezpiecznie 
Monika Szatkow ka 

Powiatowa Stacja Sanitarno - Epidemiologiczna w Mandatami ukarano 45 
Polkowicach podsumowała działalność w pierwszym osób. Przed sezonem let
półroCzu 2002r. nim skontrolowano punk-

W pierwszej połowie roku 2002 nie 
odnotowano zwiększonej liczby chorób 
zakaźnych na terenie powiatu polko
wickiego. Ze statystyk prowadzonych 
przez Powiatową Stację Sanitarno -
Epidemiologiczną w Polkowicach wy
nika, że zachorowań na ospę wietIZną 
mieliśmy 230, dla porównania w 2001 
roku było ich 331, zwiększyła się rów
nież liczba chorych na świnkę. zmalały 
natomiast zachorowania na różyczkę. -
Jednym z ważniejszych dziaJań w profi
laktyce chorób zakaźnych &1 szczepie
nia ochronne. Dokonuje ich się zgod
nie z kalendarzem szczepień - wyjaśnił 
Jan Mielnikiewicz. państwowy powia
towy inspektor sanitarny. 

Na terenie powiatu udało się za
szczepić ponad 90 proc. dzieci. Thk do
bry wynik jest efektem współpracy 
PSSE z punktami szczepień zakładów 
opieki zdrowotnej na terenie powiatu, 
a w szczególności PCUZ. 

Od początku roku stacja przeprowa
dziła 463 kontrole obiektów ga trono
micznych. Sprawdzano warunki prze
chowywania i sprzedaży żywności. 

ty sprzedaży lodów. 
Pracownicy Powiatowej stacji nadzo

rują ponadto 19 wodociągów publicz
nych. - Woda pod względem bakterio
logicznym odpowiada nonnom. W nie
których wodociągach odnotowano 
zwiększoną iloŚĆ żelaza i manganu -
poinformował Jan Mielnik:iewicz. 

- Dążąc do zapewnieilla pracowni
kom bezpiecznych i higienicznych wa
runków pracy dokonuje się rozpoznań 
zagrożeń zdrowotnych, czyli identyfika
cji występowania szkoc/illriych i uciążli
wych czynników. W związku z tym 
przeprowadziliśmy 31 kontroli w zakJa
dach pracy- dodaje inspektor. 

Ponadto Sekcja Oświaty Zdrowotnej 
zrealizowała wiele programów eduka
cyjnych. - Organizujemy różnego ro
dzaju akcje, między hmymi realizowali
śmy progranI edukacyjny "Radosny 
uśmiech. Radosna przyszlość", akcję 
,Lubię zimno" oraz szereg kampanii 
antynikotynowych - mówi Jan Mielni
kiewicz. 

Programy realizowane są we wszyst
kich szkołach na terenie powiatu oraz 
w ośrodkach zdrowia. 

Ważne $pmwy 

Kronika kryminalna 
1S-letni uczeń 

gimnazjum w Radwa

nicach razem z kole

gą spożył nieznaną 

ilość nasion bielunia, 

które posiadają halu

cynogenne właściwo

ści. Z objawami za

trucia chłopców od

wieziono do szpitala, 

gdzie poddano ich 

ob erwacji. Sprawę 

prowadzą polkowiccy 

policjanci. 

W miejscowości 

Grodziszcze gm. 

Grębocice doszło do 

niecodziennej kra

dzieży. N iezn ani 

sprawcy ukradli dwa 

8-miesięczne cielaki, 

które pasły ię na łą

ce w pobliżu go po

dar twa. Straty osza

cowano na ty iąc zł. 

PoJkowiccy poli

cjanci zatrzymali na 

gorącym uczynku 

kradzieży dwóch 

mężczyzn (40 i 47 

lat). Sprawcy włamali 

się do piwnicy przy 

ul. Skalników. Straty 

na zkodę właściciela 

wyno zą 100 zł. 

Nieznani spraw

cy ukradli tablice re

jestracyjne z dwóch 

samochodów zapar

kowanych na parkin

gu niestrzeżonym 

przy ul. 11 Lutego w 

Polkowicach. 

W ubiegłym ty

godniu policjanci za

trzymali nietrzeźwych 

kierowców w Nowej 

Kuźni, Polkowicach 

i Chocianowie. Każdy 

z zatrzymanych miał 

ponad 1,5 promila al

koholu we krwi. 

Monika Szatlwwska 

Policyjny telefon 
zaufania: 

8463306 
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Zmniejszają Dobry początek 
Anna Osadczuk 

przewagę 
Anna Osadczuk 

Po czterech kolejkach drugoligowe tenisistki stołowe 
MKSTS Polkowice mają na swoim koncie zaledwie 
jedną porażkę i trzy zwycięstwa. 

Ewelina Kaczor zajęła 
trzecie miejsce, zas 
Monika Madziarczyk -
dziewiąte . 

Górnik Polkowice pokonał Hetma
na Zamość 3:1 (1:1) i tym samym 
ma już jedynie cztery punkty stra
ty do lidera - Świtu Nowy Dwór. 

- To by/ czysty 
kamy- bronił się 
Miro law Dra
gan. - Pilka 
zmierzaJa prosto 

w kierunku bramki, ćo
sić zatrzymaj ją ręką, de
cyzja sędziego by/a więc 
sJuszna. 

Pierwsze spotkanie teni i tek 
stołowych nie zapowiadało dobrej 
passy, bowiem polkowiczanki ule
gły Granitowi Strzelin 4:6. Później 
już było tylko lepiej: nasza druży

- Oglaszamy nabór dla chlopców 
i dziewcząt z klas I - IV do naszej 
zkóJki - zachęca trener Sławomir 
Słowiński. - Zapisy codziennie ° 
godzinie 17 w sali Zespolu Szkól. d 

Polkowiczanie wygrali 
zasłużenie - górowali 
nad Hetmanem pod 
względem szybkości, or
ganizacji gry i co najważ
rueJsze skuteczności. 
Hetman stworzył niewie
le sytuacji podbrarnko-

- wych; z jednej z nich pa
dła br~ Pierwszego 
gola zdobyli jednak go
spodarze. W ósmej mi
nucie spotkania Zbi
gniew Szewczyk, dośrod
kował do Radosława Ja
sińskiego i ten popisał się 
skutecznym strzałem 
głową. W 66 minucie sę
dzia podyktował rzut 
karny dla Górnika, co 
nie spodobało się trene
rowi gości, Andrzejowi 
Sikorskiemu. - Sędzio

wie nie musieJi pomagać 
Górnikowi, to dobra 
drużyna, nie wiem czy 
nie naJ7epsza kadrowo w 
Jidze - mówił trener 
Hetmana. 

Egzekutorem jede-
nastki był Tomasz Sala
moński. 1łzecia bramka 
dla górników padła przy 
dużym współudziale 
Bartłomieja Majewskie
go, a jej strzelcem był 1b
masz Moskal 

Wyniki meczów w 13. 
kolejce ułożyły się bar
dzo korz-jStnie dla polko
wiczan. Drużyny z r;w

łówki tabeli zremisowa
ły: Świt Nowy Dwór Ma
wwiecki 1:1 z RKS Ra
domsko, Górnik Łęczna 
w Olsztynie ze Stomilem 
1:1, Arka Gdynia nato
miast we Wrocławiu z 
Polarem, również 1:1. 
Polkowiczanie z dorob
kiem 25 punktów 
zmniejszają sukcesywnie 
dystans dzielący ich od li
dera tabeli. 

na pokonała Orlęta 
Kro nowice 8:2, AZS 
PoJitechnikę Wrocław 

8:2 oraz Odrę 
ROEBEN 6:4. W tym 
sezonie polkowieki ze
spół reprezentują: Ju
styna Kaczor, Izabela 
Ziomek, Marta Mjś i 
nowa zawodniczka, 
Dorota Nowacka. 
Dobrą passę mają też 

młodsi tenisiści. W 
Dolnośląskim TIunieju 
Drużyn UKS-ów w ka
tegorii młodszej druży
na MKSTS zajęła dru-
gie miejsce, a w star-
szej trzecie. Ponadto w 
n Dolnośląskim Tur
nIeJu Indywidualnym 
Młodzików w Brzegu 
Dolnym Paulina Miś 

zajęła trzecie miejsce, 
a Monika Madziarczyk 
- piąle. Natomiast w 
podobnych zawodach, 
ale kadetów i juniorów 

Polkowice 

Trzecia porażka 
Anna Osadczuk 

- Nie będzie porażki - zapowiadał przed meczem kie
rownik klubu, Janusz Białocki. A jednak koszykarKi 
CCC Aquapark Polkowice poniosły trzecią z rzędu po
rażkę, ulegając ŁKS Łódź 54:64. 

remis 32:32. Wydawa
ło się, że CCC Aqu
apark odzyskał wła

ściwy rytm. Niestety, 
łodziankom wycho

dziły niemalże wszystkie rzu ty za 
trzy punkty, w przeciwieństwie 
do gospodyń. Pod koniec meczu 
zawodniczki z Łodzi "odskoczy
ły" na osiem punktów, ostatecz
nie wygrały 54:64. - Nie jest do
brze. Nic więcej nie powiem, bo 
jestem za bardzo zdenerwowany 
- twierdził Wojciech Spisacki, 
trener CCC Aquaparku. 

Kwarty: 17:25, 15:7, 11 :19, 11 :13 

Puchar 
Europy 

~ 
Aquapark 

vs 

lrzvatDf KaIIIk, ,.. CCC ....... 
- Zobaczymy co ~e. Będzie to 

trudny mecz, cbociażby ze względu 
na sytuację w zespole. Zawodniczki 
SIl smutne, zaJamane i ~raz trudniej 
jest im uwie~ we własne siły. 

Hala przy SP2, 
godZ. 18.00, 8 listopada 

.----------------------------. Kupon konkursowy : 
Typuję wynik meczu: : 

ccc Aquapark PolkowIce - Postas I .. 
D 
• postaw krzyżyk obok zespołu, który 'lWoim zdaniem wygra 

imię_ .. · .. __ · .. · ...... _·· .. ·· ........ · .. · ...... · .. ·-

nazwisko ........ _ .. _ ...... _ ..... _ ........................ . 

adres. ... _._._ •. __ .... _._ .......................... . 

Zagrajmy 
02.11 
godz. 13, II liga pił
karska 
Piotrcovia Ptak -
Górnik Polkowice 
03 .11 
godz. 13. V liga pił
karska 
GórJlik II Polkowi
ce - Konfeks Le
gnica 
Godz. 18, ekstra
klasa koszykarek 
kobiet 
Polfa Pabianice -
CCC Aquapark 
06.11 
Puchary Europy w 
Koszykówce Kobiet 
CCC Aquapark -
Postas Węgry 

Sprintem 
~~'W finale gmin
nym mini koszy
kówki rozegranym 
w Polkowicach 19 
października w ka
tegorii dziewcząt 

zwyciężyła drużyna 

Szkoły Podstawo
wej nr 3 przed dru
żyna SP nr 1. 
Wśród chłopców 

również najlepsza 
okazała się repre
zentacja SP nr 3. 
Drugie miejsce za
jęła drużyna SP nr 
2. Drużyny wymie
nionych zkół będą 

reprezentować Pol
kowice w finale po
wiatowym. 

~~' Drużyna piłki 
, nożnej Gminnego 

Ludowego Klubu 
Sportowego z Ga
worzyc weszła w 
porozumienie z 
Uczniowskim Klu
bem Sportowym. 
Dzięki temu przy 
G LKS · powstała 
drużyna juniorów. 
Gdy drużyna G LKS 
weszła do "A" klasy 
stanęła po prostu 
przed taką koniecz
nością. Mamy na
dzieję , że skorzy
stają na tym obie 
strony, dorośli - bo 
wychowują sobie 
następców i mło

dzież - bo ma przez 
to więcej możliwo
SCI, by rOZWIJ ac 
swoje umiejętności. 

Zawodniczki z Polkowic od 
pierwszego gwizdka grały fatal
nie. W początkowych fragmen
tach meczu polkowiczanki prze
grywały nawet 10 punktami. Nie
celne podania, wypuszczanie z 
rąk łatwych piłek, podawanie do 
swoich zawodniczek na "ślepo" 
to podstawa gry polkowiczanek, 
przy spokojnej i wyważonej ŁKS
u. Pierwsza kwarta zakończyła 
się o miopunktową przewagą go
ści. W drugiej polkowiczanki za
brały ię do odrabiania strat i 
wygrały ją 15:7; do przerwy był 

CCC AquapaJt: Marczewska 20, Ktosió
ska, Koryma po 9, Pałka, Kędzior po 6 
oraz Portianko 4. 

Wyrażam zgodę na przetwarJanie 
moich danych~ : ~ ...... __ ....... ~ t ___________________________ ~ Sabina Lipiec 
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Przechowywanie przetworów Celsjusza. Po zagęsz-
Pomieszczenia do przechowywa- czeniu należy dodać 

nia przetworów powinny być suche, cukier i ogrzewać 
przewiewne i zaciemnione. Użyt- jeszcze przez kilka 
kownicy ogrodów działkowych mo- minut. Gorące powi
gą przechowywać zapasy w altance. dła włożyć do wypa
Pomieszczenie piwnicy lub spiżarni rzonych słoików. 
spełni swoją rolę jedynie w przypad- Przechowywać w 
ku gdy zostanie w sposób przemy- ciemnym pomieszcze
ślany zagospodarowane. Trzeba za- niu. 
projektować półki na przetwory Suszenie owoców dzi
oraz wyznaczyć miejsce na pojerąni- kiej róży 
ki z kwa zonkami Najwygodniej bę- Dobrze ususzone 
dzie ustawiać s!oiki w dwóch rzę- . owoce dzikiej róży ą 
dach tak, aby zJmą łatwo było zna- niezmiernie pożytecz
leźć .odpowi~dnie p.rzetwory. Słoiki nym przetworem. Na
po~m~y byc ~sta':lOne według ro- leży je zbierać z dala 
dzaJu 1 odpoWledruo oznakowane. od dróg szybkiego ru-

Czym możemy uzupełnlt splłarnle chu j zakładów prze-
na zimę? mysłowych. Dojrzałe 

owoce należy zbierać 
przed przymrozkami. 
Owoce układamy na 
sitach lub blachach i 

Mikser 

Z końcem października dojrzewa
ją jabłka i śliwki węgierki. Poleca się 
również zakonserwowanie owoców 
dzikiej róży ze względu na dużą za
wartość witaminy C. Dla smakoszy 
grzybów to już ostatnia okazja na 
grzybobranie. Grzyby możemy ma
rynować, suszyć i zamrozić. Korci 
także obficie rosnących liści selera i 
pietruszki naciowej. 

Jesienne przetwarzanie 
Zalewa do grzybów i korniszonów 

Składniki; 

5 litrów wody, 4 łyżki soli, 2 
szklanki octu, 18 płaskich łyżeczek 
cukru. 

Przygotowanie: 
Wszystkie produkty 

połączyć, zagotować i 
ostudzić. 

Do słoika wrzucić 
szczyptę gorczycy, 
pieprzu i liść lauro
wy. Włożyć grzyby a 
na wierzch ulożyć 
plaster cebuli. Uzu
pełnić gotową zale
wą. Słoiki gotować 

około 40 minut od 
wrzenia. 

Powidła ze śliwek 

Dobre powidła 

otrzymuje się z doj
rzałych węgierek. 

Należy je starannie 
umyć, a następnie 
o uszyć. Usunąć 

pestki i tak przygo
towane umie' dć W 

dużym rondlu. Na
stępnie wstawić do 
nagrzanego pie
karnika. Najodpo
wiedniejsza tem
peratura to około 
120 stopni 

wkładamy do nagrzanego do około 
80 stopni Celsjusza piekarnika Su
szone owoce róży przechowuje się w 
łojach szczelnie zamkniętych, w 
chłodnym i ciemnym pomieszcze
niu. W zimie będą z pożytkiem 

wzbogacały na z jadłospis chroniąc 
przed przezię

bieniami. 
Co-

dzienna porcja herbaty z dobrze 
ususzonej róży przyda się każdemu 
domownikowi. 

Ściągawka kuchenna 

w kuchni nie zawsze dy ponuje
my wagą. Dla ułatwienia odmierza
nia niektórych produktów podajemy 
ile dekagramów w przybliżeniu mie
ści się w: 

Szklance 
13 
21 
30 
14 
14 
25 
12 
17 
21 
25 
22 
24 
23 
21 

1,0 
1,5 
1,5 
1.0 
1,0 
15 
1.0 
1,0 
1,5 
1,5 
1,2 
1,5 
1,3 
1,2 

Źródło: Zofia Za
wi towska "Prze
twory domowe daw
ne i nowe" 
Monika Szalkows~a. 

Adrianna Jakubow. ka 
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Wynajmę loka140 m2. 
Th!. 845-20-11, 0602-657-339,0604-271-486 
Zamienię mieszkanie 2 - pokojowe 50 m2 na 3 - po
kojowe w Połkowicach. 
Tel. 749-35-45, 0602-738-656 
KOMPUfEROPISANIE. 
TEL 0609-408-194 
Zamienię lub sprzedam mieszkanie własnościowe 44 
m2 2 pokoje na większe spółdzielcze. Sprzedam ga
raż przy ul. Wojska Polskiego. 
ThI. 847-97-52, 0607-337-467 

r 22. I 0.200 1-0-GSi97a 
KARTA KREDYTOWA Z LIMITEM DO 50.000 
ZŁ, KREDYIY GOTÓWKOWE, KREJ;>YIY ID
POTECZNE Z ZABEZPIECZENIEM ZYCIA 
KREDYTOBIORCY - BEZ PORĘCZYCIEli. 
TEL 0501-21-21-22, 0502-118-329, 

Nr 19.11.2(XJI·D-GS/739 
ATRAKCYJNE KREDYTY GOTÓWKOWE: 
BEZ PORĘCZYCIEIJ.. OSOBY SAM01NE, BEZ 
ZGODY WSPÓŁMAłŻONKA, EMERYCI, REN
CIŚCI, NISKIE OPROCENTOWANIE, PRZY 
STOPIE BAZOWEJ 14 %. POLKOWICE UL. 3 
MAJAl8A 
TEL. (076) 749-88-18 

Nr 25.U2.2()()2·0·0S/913 
ANGIELSKI, N1EMIECKI, FRANCUSKI 
Studium Języków Obcych Mr. Happy 
Dzieci, młodzież, dorośli 
Polkowice ul. Górna 5 
Tel. 845-12-21 (w godz. 15 - 18) 

. r 05.10.200l·0·0sn03 
VIDEOFILMOWANIE CYFROWO. 
Tel. 845-16-07 

ANGLIK - ANGIELSKI. 
http:// b w 5. rcpublika.pV 
Tel. 0604-422-827 

r 22.118.21102·0·G '1 148 

jlr 1O .1(l.2(X)2-D-G:>/l2l~ 

Sprzedam licznik ciepła do ogrzewania centralnego 
Senaonik ISTA 
Tel. 0691-058-439 
Sprzedam urządzenie do masażu wodnego z wkła
dem do wanny. 
Thl. 0691-058-439 

Pielę~arka z rodziną poszukuje mieszkania do wy
najęcIa. W zamian za odstępne oferuje opiekę nad 
osoba tarszą. 
Thl. 749-29-04 

r 14.10.2002·0-05'1225 
Działki budowlane w Sobinie w strefie niezalewowej 
o pow. od 10 do 14 arów. 
ThI. 0605-260-591 

Nr 14.Hl.2IMI2-0-G. m6 
Zamienię mieszkanie komunalne w Lubinie o pow. 
36 m kw. Na podobne w Polkowicach. 
Tel. 7460151 (po 18) 

Nr 08.10.2002·D·OS,'12L5 
Poszukujemy ambitnych, kreatywnych lektorów ję
zy~a angiel kiego, niemieckiego, włoskiego i ro yj
skiego. 
Thl. 0607 261 077 

Nr 09.10.1002·D-G5.·12LI> 
Austro Consult Sp. Z 0.0. pO zukuje lektorów języ
ka niemieckiego i angielskiego do pracy w Połkowi
cach. 
Tel. 606- 300-111 

r 1O.1O.100Z·0·GS'J2l8 
Kupię dom poniemiecki z ogrodem na wsi do re
montu ale z możliwo'cią natychmiastowego zamiesz
kania w promieniu do 40 km od Polkowic. 
Thl. 847-40-94 po 16:00. 

Nr lIl.tn.2002·0-GS/1219 
Sprzedam nasiona gryki (jako pa ze dla gołębi). 
Te1.817-12-06 

r 1 O.lO.21J02· D-G~/I221 
Sprzedam wózek dziecięcy spacerowy i łóżeczko 0-
nowc-+ materac. Cena do uzgodnienia. 

Tel. 845-35-74, po 16:00. 

Korepetycje z matematyki. 
Tel. 846-32-32 

·r l7.LO.2U02-0-0./J2:l0 

Nr 17 tn.2001·0-GS/I231 
POSZUKUJĘ KOREPETYTORA PRZYGOTO
WUJĄCEGODO 
EGZAMINU FlRST CERTIFlKA1E 
TEL. 8450575 

• "Ir 21.J(l.2m2·0-G$/l232 
Sprzedam ładę chłodniczą. Cena 350 zł. 
Thi. 076 847-91-89 

"r 07.LO.20U2-0-GSJL 213 
Profesjonalny montaż okien.Niskie ceny. 

leI. 724-64-12,504-395-983 
Nr 18.10.2002·0-0SlI235 

Sprzedam dom w Komornikach poniemiecki po re
moncie działka 33 ary. Cena do uzgodnienia. 
leI.847-94-56,847-94-76 

Nr 21 1O.21XJ2·0 G~I2.1(. 
Kredyty hipoteczne na zakup mieszkania - oprocen
towanie od 3,94 % na 30 lal Pożyczki gotówkowe 
pod zastaw mie zkania lub domu - oprocentowanie 
od 5,44 -.ną 15 lat. Kredyty gotówkowe - 9.000 bez 
poręczycJel! . 
Tel. 847-48-65 

Nr 12.1J9.2(l()2-0-G. 11M3 
Do ~j~ mi~e w Polkowicach l pokojowe (z 
możlfwOSC\a przeJyaa). 
Tel. 69263b741 

Nr 22. W.21102· 0 -0$/12..17 

'J.Ynki ceramiczno - wapienne gi~, gładzic paneli, ka
felek i hydraulika. 
Tel. 847-91-19 

Nr 2S.1II.1IXl2·D·0S/1238 

Duża !inna z branży poszukuje do praq kandydatki na stanowi
sko konsultancki w szkole języków obcych. 'Wymagania: ~d
czenie w pracy biurowej, obsługa komputera, mile widziane 00-
świadczenie w obsłudze klienta, CV + list mot}Wacyjny. Proszę 
prz.csłać na adres: polkowice@jdj,com.pl / 59 -100 Polkowice ul. 
Głogowska 13 lub fax. (076) 746-2448 

Nr 29.10.201I2·D-GS/I341 

Specjalny dodatek Gazety PolkowlckieJ 

Informator czny 
22 listopada 2002 

Znajdziecie w nim najlepsze przychodnie, apteki, in
formacje o specjalistach i lekach 

Niepowtarzalne ceny, 
rzetelne informacje 

Czy Motesz sobie pozwone by zabrakło tam 
Informacji o Tobie I Twojej firmie 

Polkowicki Ośrodek Kultury Sportu i Rekreacji 

Święto Niepodległości 
Janowi Pędrakowi 

WYSTAWA PRAC 
Bogusława Hemperka 

nPejzai Połski - układy topograficzne pól bitewnych z lat 1792 - 1831". 

OUI 

WYKł.AD HISTORYCZNY 
Wiesława Hemperka 

~Regularny Żołnierz Pol ki w walce o oiepodległo§ć" 

WrSlawn pol:jCWn3 l. "'ylJ,tdcm od~d.fic w; w I\lnk - <; Il'topJd'l \V Il,Klzlnach: 9.30, 10.30. 11.30 
Bilel w~Wpu ' 2 tJ RC/",""aqa bileló\\ w [)omu KuliW}' (td. Ii.)'; 03 (3)' w""' .130. 

Ponadto w dniadl 6 - 8 !i.o,("pacb \\'Y"3W~ b<,:dZlC motn~ ObcJIZC(' w !)omu Kultury prlY ul. '>blnik6w • 

o SFtftE OBECA'rCH." 
Spektakl tC(JI'!1lr~\· u' u'ykllf/O/liu n .>olm \I(J~lTh Fflrm 

opor{r na w;rrs=ud, k'i. Jal/a 'Iimrr/(}{I'skiego 

11 li '(opada. ~odz. 19.00 
Ko~dM PIlrn6nllly pw. Matki Bożej Królowej PoJbki 

Wstęp wolny 

Szczeu6łow, Informacje a programIe I.,,,z lIot.1 zlaleić 
la .. ,zeJ stranle Ilt.,.,n .. ): www .• okllr.pl 

wyrazy głębokiego współczucia 
z powodu śmierci 

matki 
skladaJll przyjaciele 

Prezesowi Aquaparku 

panu Janowi P,drakowl 
wyrazy głębokiego współczucia 

z powodu śmierci 

matki, 
składają 

prezes CCC Aquapark Krzysztof Korsak, 
kierownictwo klubu j zawodniczki 

panu ' Janowi Pędrakowi 
z powodu śmierci 

matki 
wyrazy współczucia 

sklada redakcja Gazety Polkowickiej 
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6 www.polkowice.pl 

.... REIO.AII 
Jednostką podstawową jest moduł o wymiarze podstawa 3,8 aD ł wysokolkli 3,8 cm. 
Wymiar strony: podstawa 24,5 cm i wysoltośt 36 cm 
Strona składa się z 48 modułów 
Powyżej trzech modułów 13,~nl reklamowej gratis. 
__ ""'1 0It.0IZd W 
Gazecie Polkowickiej 
Strona ogłoszeniowa: 
Strona tekstowa: 
strona 2, 6, 7 
trona 3,10 

strona 4, S, 11 
strona 1 
pasek (4.5 X 27,5 cm) ,. 
strony 8 i 9 (rozkładówka) 
RABATY 

- 1 moduł ,.. 30 zł 

- 1 moduł - 90 zł 
- 1 moduł - 60 zł 
- l moduł - 4S zł 
- 1 moduł specjalny (S cm X S cm) - 300 zł 
-lOOOzł 
- 1 moduł - 150 zł 

od 3 do S powtórzeń - S proc. 
od 6 do 9 powtórzeń -10 proc. 
od 10 powtórzeń -15 proc. 
reklama gotowa do druku (w formie c:yfrowej z rozszerzeniem ,.nazwa pliku .jpg" dostar
czona do redakcji na dyskietce łub pocztą elektroniczną według wymagaft tecbnicznyc:h 
GP) 
ogłoszenia "dam pracę" 
DOPtAlY 
pełny kolor 
wybrane miejsce 
ekspres (zlecenie 
w dniu zam1c.ni~a numeru) 
CENY 08t.0IZEII DROIIIYCIł 
dła prowadzących 
działalność gospodarczą 
dla osób nie prowadzących 
d7iałalnoścl gosp. 
ogłoszenia "szukam pracy" 
RAlATY 
od 3 do 5 powtórzeń 
od 6 do 9 powtórzeń 
od 10 powtórzeń 
DOPUlY 
pogrubierue 
ramka 
podwójna. ramka 
IIEICROLOIt 
osoby fizyczne 
firmy i instytucje 
UWASAl OFERTA IPEC.IALNA 

-10 proc. 

-30 proc. 
-15 proc. 

-100 proc. 

- l słowo = l zI 

- l słowo = 0.70 zł 
- 1 łowo = 0,50 zł 

-S proc. 
-10 proc. 
- 20 proc. 

-s proc. 
-10 proc. 
- 15 proc. 

-80zl 
- 130 zł 

Rabat w wysokości 25% przy zawarciu umowy o stałej wsp6łpracy na okres min. p6ł ro
ku ( w ciągu miesiąca zleceniodawca powinien zamieści~ min. 12 modułów reklamo
\\o'}'ch) 
Informujemy, że w przypadku zmiany cen wynegocjowane rabaty pozostają bez zmian, a 
cena ogłoszeń opłaconych z g6ry nic ulega zmianie. 

Rekla m a 
BEZPŁATNE LECZENIE 
ortodontyczne dzieci 

do lat 13. 
Gabinet ortodontyczny. 
Polkowice ul. Rynek 8, 

tel. 845 47 45. 

Marzanna Kostrzewa 
- Kierzkowska (ortodonta). 

2'I,t>/.llAll-R-~-{1 .. -'\11 

R e klam a 

_.1 ......... 
[tlrmw3!!1M ~®[i)~~ 
PlbM:eIJl~ 1 j 

R e klama 

AS Nieruchomości 
PoJkowice ul. Rynek 5B 

Alfcjtl S~ 

PROFESJONA.L IE 
BEZSTRESOWO 
SKUTECZNIE 

l .1 . -

Reklama 

, MI-S$r 
• Haki holownicze 

Lubin, baza 
TRANSBUDU 
tel. 841 56 95 

kom. 0604-915-296 

rl 1-

Reklama 

Naprawa samochodów 

FIAT 126 p, 
Dąbrowa 3 . . 

Tel. 847-94-58 

godz. 17:00 - 21 :00. 

Reklama 

Reklama 

L INDECO 

SZAFY Z DRZWIAMI 
SUWANYMI 

GIoQ6w 

TeJ. (076) 83J-..f9...(J7, ts/. kom. 0604-33-74-35 

KONKURENCYJNE 
CENY 

RA TYł O % 5 lat gwarancji 

Możliwość odpisu 
od podatku 
Pomiary gratis 

PromocJa 

SALONY: 
~,Hm~d~u~.~ 
I...egnk:a, DH Megasam, parter 
Thl. (fJ76) 722-53-ó1 
Imn,Dom~, 
uJ. Kopernika 17 
Thl. (fJ76) 002-12-41 

FUNKCJONALNE 
ESTETYCZNE 
I WYGODNE 

NOWE POMYSŁY: 
Drzwi składane -
Płyty rattanowe -

Zabudowa skosów 
na poddaszu -

Reklama 

W imieniu członków 

Stowarzyszenia .Blok Samorządowy 2002-
składamy serdeczne podziękowania 

wszystkim tym mieszkańcom Polkowic, którzy 
wzięli udział w wyborach samorządowych 
i udzielili poparcia naszym kandydatom. 

Zapewniamy, iż dołożymy wszelkich tarań, 

aby deklaracje ujęte w na zym programie 
wyborczym znalazły możliwość realizacji. 

Zarząd Stowarzyszenia "Blok Samorządowy 2002" 
Polkowice, 29 października 2002r. 

Ogłoszenie J?latne 
Wszystkim, kt6tzy wspienii i wspieraj, nas W trudnych chwi

lBch po tragicznej lmierci nBSl8gO 
kochanego MviB ; T sty, 

Hieronima Dąbrowskiego, 
składamy serd8C2Jle podziękowania. 

To dliIjJIj WlIn.lłodr; ~ Drr( sdi8z wdiniIifln i ldm. 

żona z synem i c6rIr4 
Reklama 

Wolne powierzchnie biurowe do wynaj,cia od zaraz (powierzchnia ok. 80 m2) 

l.kiJidMny~iJ!C*tdnia.ywyw~~~1afJIma
cje: t.d.4irr fJ41.46..aJ, Id. 7J4..84.&.l łr.m CXiOI401-375 ~ od 91XJ 00 16.00 
z.a,.-:uy. 
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